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Z A P I S N I K 
  O RADU SA 20. RADNE  SJEDNICE  SKUPŠTINE KANTONA  SARAJEVO 
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Predsjedavajuća Danijela Kristi ć je otvorila 20. Radnu sjednicu i pozdravila sve 
prisutne. 
  
Prema evidenciji Službe, sjednici prisustvuje 32 zastupnika, što je dovoljan broj za punovažan 
rad i odlučivanje. 
 
Izostanak sa ove sjednice opravdali su:  Damir Marjanović i Elvis Vreto. Kašnjenje najavio 
Vedran Jakupović. 
 
Sjednici su prisustvovali/le zastupnici/zastupnice: 
 
SDA - STRANKA DEMOKRATSKE AKCIJE   

1. Hamed Aljović  
2. Jasmina Bišćević-Tokić 
3. Samra Ćosović-Hajdarević  
4. Aljoša Čampara 
5. Mirza Čelik 
6. Sabahudin Delalić  
7. Mahir Dević  
8. Amra Hasagić 
9. Admela Hodžić 
10. Smiljana Viteškić 

 
POLITI ČKA ORGANIZACIJA "NAROD I PRAVDA"  

1. Vedran Jakupović 
2. Elmedin Konaković 
3. Danijela Kristić 
4. Amel Mekić 
5. Arijana Memić 
6. Elvedin Okerić 

 
POLITI ČKA ORGANIZACIJA GRA ĐANA "NAŠA STRANKA"  

1. Vildana Bešlija  
2. Neira Dizdarević 
3. Vibor Handžić 

 
SOCIJALDEMOKRATSKA PARTIJA BOSNE I HERCEGOVINE  

1. Segmedina Bajramović Srna 
2. Igor Stojanović  
3. Samir Suljević 

 
SAVEZ ZA BOLJU BUDUĆNOST BIH – FAHRUDIN RADON ČIĆ  

1. Zvonko Marić  
2. Dževad Poturak 
3. Bilsena Šahman 

 
DEMOKRATSKA FRONTA  

1. Senad Hasanović 
2. Bibija Kerla 
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3. Sead Milavica 
 
NEZAVISNA BOSANSKOHERCEGOVA ČKA LISTA  

1. Amra Junuzović-Kaljić 
 

BOSS-BOSANSKA STRANKA – MIRNES AJANOVIĆ 
1. Haris Pleho 

 
SAMOSTALNI ZASTUPNICI/ZASTUPNICE:  

1. Damir Nikšić  
2. Fahrudin Pecikoza 
3. Jasna Duraković 

 
 

Dnevni red 20. sjednice Skupštine Kantona Sarajevo utvrdila je Skupština Zaključkom na 
svom 18. zasjedanju, održanom 23.01.2020.godine,  a na osnovu člana 226. Poslovnika 
Skupštine Kantona po prijedlogu za glasanje o nepovjerenju Vladi Kantona Sarajevo potpisan 
od strane 18 zastupnika u Skupštini Kantona Sarajevo. 
 

Na osnovu naprijed navedenog, dnevni red 20. sjednice Skupštine Kantona Sarajevo glasi: 
 

1. Prijedlog za glasanje o nepovjerenju Vladi Kantona Sarajevo. 
 

ZASTUPNICI  I ZASTUPNICE SU POZVANI/NE DA SE IZJASN E O DNEVNOM 
REDU I NAKON GLASANJA KONSTATOVANO JE DA JE SKUPŠTI NA VEĆINOM 
GLASOVA (18 „ZA”. 3 „PROTIV” I 11 „SUZDRŽANIH”) USV OJILA DNEVNI RED 
ZA 20. SJEDNICU KAKO JE I PREDLOŽEN.  

 
AD – 1. 

PRIJEDLOG ZA GLASANJE O NEPOVJERENJU VLADI KANTONA SARAJEVO  

Prijedlog za glasanje o nepovjerenju Vladi su zastupnici i zastupnice dobili/le 
17.12.2019.godine.  

Kao izjašnjenje na prijedlog Vlada je dostavila Izvještaj o radu Vlade Kantona Sarajevo za 
period 01.01.2019. do 31.12.2019. godine. 

U skladu sa članom 228. Poslovnika svaki od predlagača ima pravo na sjednici Skupštine 
obrazložiti prijedlog za glasanje o nepovjerenju Vladi. 

Dopredsjedavajući Mirza Čelik je podnio uvodne napomene po  Prijedlogu za glasanje o 
nepovjerenju Vladi Kantona Sarajevo kako slijedi: 
„Zahvaljujem. Pozdravljam sve prisutne kao i gledaoce pored malih TV ekrana. Pa evo, 
naime, vrlo kratko ću. Prijedlog za glasanje o nepovjerenju Vladi Kantona Sarajevo je 17.12. 
18 zastupnika svojim potpisom uputilo u proceduru i s tim u vezi nova parlamentarna većina 
je tražila da imenuju izvršnu vlast, tako da Vlada na čelu sa premijerom Fortom je izgubila 
povjerenje, kako građana tako i zastupnika u Skupštini Kantona Sarajevo. I evo danas 
raspravljamo o ovoj tački koju smo i usvojili. Hvala.” 
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Predsjedavajuća Danijela Kristić je pozvala premijera i članove Vlade da se obrate Skupštini. 
 
Prvi se za riječ javio premijer Edin Forto (citiramo): 
„Dobro jutro svima. Ja ću vam dati malo hronologiju imenovanja ove Vlade prije nego što 
uđemo u detalje i izvještavanje onoga zapravo što smo uradili, kao neku vrstu polaganja 
računa vama koji ste nas birali. Kako smo imenovani? Mi smo nakon izbora političke stranke 
su sjele i jedan broj političkih stranaka sve one stranke tačnije koje su u predizbornoj 
kampanji obećavale da neće ići sa SDA u nekoj vrsti konzensusa su odlučili da imaju svoju 
Vladu i da se proba vladati bez SDA. To je bila priča još uvijek ona politička, predizborna i 
postizborna priča, koja je jednostavno ponijela jednu grupu zastupnika, u tom trenutku 24 i 
jednu grupu stranaka, šest stranaka u tom trenutku da imaju Vladu i da probaju kako je to 
raditi, imajući u vidu kontinuitet koji je SDA imala u Kantonu Sarajevo od rata na ovamo. 
Ono što je pokušano tada uraditi, a i vi ćete sami ocijeniti, a i građani će ocijeniti da li smo 
uspjeli, pokušali smo napraviti jedan novi narativ,jednu novu priču o tome kako jedna 
kantonalna Vlada treba da radi. Od prvog koraka, prije nego što je ovaj Vlada imenovana, mi 
smo odlučili da krenemo u nešto što se zove program i da, imajući u vidu neke ideološke 
razlike između šest stranaka, imajući u vidu da se tih 6 stranaka ne mogu oko svega složiti, 
odlučili smo da napišemo na papir i usvojimo ono oko čega se možemo složiti. Uslijedio je 
jedan proces iako je tih šest stranaka u to krenulo dvotrećinsku većinu kod vas  u parlamentu. 
Uslijedio je jedan proces koji je trajao par mjeseci gdje se detaljno ulazimo u sve ono što 
potrebno da se uradi u naredne 4 godine. Ponavljam, 4 godine, na jedan mandat. Neke od tih 
mjera su bile one koje su se mogle uraditi odmah, na prvoj sjedni i Skupštine i na prvoj 
sjednici Vlade. Takve smo stvari uradili. Neke stvari su bile tom programu stvar je inicijativa 
prema višim nivoima vlasi ili drugim novima vlasti a neke su stvarno velike one koje su 
najteže zahtijevaju višegodišnji pristup i dugogodišnji jedan pravac i viziju koji nakon nekog 
određenog broja godina ili u najboljem slučaju do kraja mandata mogu uroditi promjenama. 
Taj dokument, taj program, moram se pohvaliti u ime  stranaka koje su ga kreirale tada, svih 
šest stranaka, i u ime članova Vlade koji su neću reći slijepo, ali su vrlo vrlo oštro  insistirali 
da se radi po programu. Program jedne koalicije poslije rata koji smo mi imali i koji je bio 
osnova našeg rada je prvi u  BIH, a vrlo je rijedak u cijeloj regiji. Rijetko ćete vidjeti u regiji a 
u BIH nećete vidjeti takav dokument koji je okupio takvu jednu paletu različitosti na 
političkom spektrumu, i koji su odlučili da idu po jednom programu koji je bio dovoljno 
detaljan da se može raditi dovoljno dugo na njemu i koji čak uključuje neke principe po 
kojima se mora raditi. To je ono što je prepoznato u samom startu. Mislim da je taj način 
ustvari način koji i sljedeća Vlada ako dođe do izbora sljedeće Vlade, i sve Vlade u 
kantonima i na FBIH i RS, treba da prate. Da se građanima jasno kaže za šta se bori prije 
nego što se desi glasanje u parlamentu. Na taj način dajemo moć parlamentu i izvlačimo moć 
iz kancelarija, stranaka, restorana i svega onoga što smo se nagledali u prethodnim godinama. 
To je ono kako smo mi ušli. Međutim, imaju u vidu da smo taj proces na taj način radili, da 
smo htjeli da stvorimo osjećaj nove priče, novog narativa, nove politike imali smo strašan 
pritisak javnosti. Odjednom su postala velika očekivanja da mi moramo u vrlo kratkom roku 
dokazati da smo mi stvarno neka promjena. I mi smo pod tim pritiskom radili. I ne samo pod 
pritiskom javnosti i ne samo da se svaka greška multiplicirala u medijima, aha evo ih 
pogriješili su, isti su. Imali smo također vrlo jak pritisak od opozicije koje je odlično radila 
svoj posao, ali i i naših  zastupnika u tom trenutku u prvom trenutku 24, poslije nešto manje. 
Vi ste mogli čuti zastupnike iz skupštinske većine koji kritikuju ovu Vladu. To je nešto  što 
nije praksa ali mi smo to jednostavno razumjeli kao želju da se radi bolje od prethodnika. Ta 
očekivanja su bila nešto s čim smo se morali boriti u startu, ta lupa medija, to povećalo gdje 



 
 
 
 5 

jednostavno nije nam dozvoljena ni jedna greška je nama pomogla ustvari i olakšala nam rad. 
Jer ako vas prati opozicija, mediji, vaši sopstveni zastupnici, i pogriješite, i to postane tema, 
imate priliku da odmah kažete da to je greška, ispravljamo grešku, idemo dalje. To je također 
nešto što nije bila praksa na političkoj sceni. Obično kada se greške dese pa se desi neki 
tender, pa neka, govorim za prethodne Vlade, ali ne samo kantonalne, nego generalno na 
političkoj sceni u BIH, jednostavno se to zanemari i pusti se da taj novinski krug, krug vijesti 
koji je nekada bio, jednu vijest imate i ona traje po 15 dana ili mjesec dana, samo se o tome 
priča, danas u vrijeme novih medija neki problem traje 20 do 48 sati, ljudi zaborave. Ali mi 
nismo dozvoljavali da smao sjedimo i čekamo da ljudi zaborave nego smo reagovali na kritike 
opozicije, na kritije medija, na kritike naših sopstvenih zastupnika. Također nešto.” 
 
Zastupnik Damir Nikšić je intervenisao u smislu da je nedovoljno obrazložen Prijedlog za 
glasanje o nepovjerenju Vladi Kantona Sarajevo od strane predlagača. Nakon obraćanja 
zastupnika Nikšia premijer Edin Forto je nastavio izlaganje.  
 
Premijer Edin Forto: „Pa možda ćete u našim izlaganjima zastupniče Nikšiću i dobiti neke od 
odgovara zašto. Također želim reći da kada smo krenuli, kada smo imenovani 26.12.2018 
nakon ovog procesa koji sam objasnio, koji sam morao podsjetiti kao neku vrstu ostavštine 
ove većine i govorim sada o svih šest stranaka koje su odlučile da na taj način imenuju Vladu 
u nadi da će to postati standard. I bilo bi lijepo da mnoge stvari koje su urađene po prvi put 
postanu standard da jednostavno sve druge Vlade bez obzira na sastav, počnu raditi neke 
moglo bi se reći demokratske prakse iz sredina koje su daleko razvijenije od naše sredine. 
Ulaskom u rad onih prvih nekoliko mjeseci osjetili smo strašni otpor. Otpor u firmama, otpor 
u administraciji, otpor u institucijama. I pri tome neću reći da je to bio isključivo politički 
otpor. Kažem neki ljudi su imenovani možda po rodbinskim, stranačkim vezama u 
prethodnim periodima. Svi znamo šta smo gledali od rata na ovamo. Ali neću reći da je to 
glavni uzročnik. Glavni uzročnik otpora je ustvari otpor koji se dešava u svakoj 
administraciji,u svakom organizaciji, u svim dijelovima svijeta. To je kada uđete u veliku 
organizaciju gdje imate desetine hiljada zaposlenih. Mi imamo 24.000 u sistemu. Kada neko 
dođe i kaže sve što ste do sada radili, sada ćemo malo drugačije, otpor je, bez obzira na 
politiku jer ljudi imaju navike. I moram reći da čak iako neki tvrde da smo puno uradili, a 
ministri će vam bolje objasniti šta smo uradili, puno je teže raditi kada radite promjenu nego 
kada nastavljate dosadašnju praksu. I moram vam reći da je to nešto s čim smo se  mi suočili, 
i većina grešaka koje smo počinili, a bilo je grešaka, je bilo upravo zbog činjenice da je vrlo 
teško raditi u sredini, bez obzira na političku pozadinu, teško je raditi u sredini gdje vi 
zahtijevate promjenu jer ljudi ne žele da mijenjaju svoje navike, ljudi ne žele da mijenjaju 
način na koji su radili godinama. Ljudi žele da im bude udobno. I to nije samo stvar za 
Sarajevo, za naš Kanton, to je normalna pojava u cijelom svijetu. Promjena je najteža. Ali 
onog trenutka ako uspijete pokrenuti promjenu onda po sili inercije teško je promjenu i 
zaustaviti. I ja se nadam da smo upravo na taj način, ovakvom vrstom rada neke stvari 
pokrenuli da bez obzira na političku scenu i koje stranke su u kompoziciji vlasti, da neke od 
praksi naslijede i zadrže i nadam se da će građani upravo tako i insistirati. Ja ću vam reći 
nešto još o okvirno o radu ove Vlade u svojoj završnoj riječi. Ovo je bio kratki uvod. Ja sam 
prošao kroz, pošto smo moram priznati puno sati smo radili. Evo ja ću vam sada jednu ličnu 
notu da vam dam.  Mnogo je težak ovaj posao. Neki od ministara su ostajali nakon svih što 
odu, mi srećemo se po hodnicima sa ugašenim svjetlima izlazimo zadnji iz zgrade. Teško je 
raditi u instituciji ili sistemu sa ovolikim ovlastima. Kada smo putovali, nismo puno putovali, 
volio bih da smo više, ali kada smo putovali, recimo kada odete u Tiranu, kada odete negdje u 
regiju ili inostranstvo i kažete šta je ovlast jednog Kantona da ima i policiju i zdravstvo i 
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zdravstveni fond, da ima univerzitet, da ima sve nivoe obrazovanja, svi stanu i kažu pa to je 
stvarno veliko, to je kao jedna država, što smo mi u jednom trenutku bili optuženi da 
forsiramo tu republiku Sarajevo. Ali iskreno, kada uđete u Kanton i shvatite kolike su ovlasti, 
koliko tu ljudskih sudbina upravljate i utičete na njih, strašno je teško i puno se radi. Imajući u 
vidu koliko smo mi puno radili, ja bih volio i dat ću ovlast ovom prilikom što mi Poslovnik i 
daje pravo, pitao sam sve članove Vlade poimenično da li  žele da se obrate i oni koji su 
odlučili da se obrate molim ih da budu kratki, do 10 minuta koncizni i da govoriti o 
konkretnim stvarima i da prenesete neke od svojih iskustava i osjećaja kako bi Skupština 
mogla ocijeniti vaš rad. To je suština. Ja ću sada pročitati redoslijed što mi Poslovnik 
dozvoljava i molim vas da se obratite u ovom redoslijedu kako slijedi: ministar Šteta, 
Kovačević, Brčić, Filipović, Bašić, Garibija, Katica i Mandić. Ovo su ministri koji su htjeli 
članovi Vlade koji su htjeli da se obrate i njih ovlašćujem da to urade. Kada oni završe, 
nadam se da neće trajati predugo, a siguran sam da će biti zanimljivo, ja ću dati sebi za pravo 
da imam završnu riječ. Izvolite ministre Šteta.” 
 
Nakon obraćanja premijera Skupštni su se obratili i ostalo članovi Vlade Kantona Sarajevo. 
 
Ministar saobraćaja Haris Šteta se obratio Skupštini kako slijedi:  
„Poštovani građani Kantona Sarajevo, poštovane zastupnice i zastupnici, poštovane kolege iz 
Vlade, evo izrazito mi je zadovoljstvo da imam danas priliku da vam se obratim. Nisam često 
bio na ovoj govornici u ovih godinu dana. Ali sam mislim decidno i jasno odgovarao na 
pitanja svih zastupnica i zastupnika iz klupe koje sam dobijao. Pokušat ću ne nabrajati sve 
ono što smo mi u Izvještaju o radu Vlade poslali vama za današnju sjednicu. Želim da 
napomenem da 26.12. Vlada Kantona Sarajevo je poslala javnosti i svima vama izvještaj 300 
mjera koje su bile naša vodilja za rad u ovih godinu dana sa taksativno nabrojanim svim 
projektima i zadacima, šta smo napravili, dokle smo došli i koja su sredstva utrošena. U 
ponedjeljak ste dobili drugi pregled u kojem je nabrojano puno više od 300 mjera, jer da bi vi 
došli do određene mjere iz 300 mjera moralo se poduzeti puno drugih koraka da bi uopšte bili 
sposobni to da radimo. Došao sam 26.12. u Ministarstvo saobraćaja koje se bavi 
saobraćajnom infrastrukturom i javnim prevozom. A da nismo imali Zakon o javnom prevozu 
i Zakon o cestama Kantona Sarajevo. Možete misliti kako je raditi u okolnostima kada 
osnovne okvire zakonske nemate, kako se morate i trebate ponašati. U prvih par mjeseci 
snimili smo stanje, kako u Ministarstvu, tako u Direkciji, tako i z preduzeću Gras koje je u 
nadležnosti Ministarstva saobraćaja. Polovinom godinom je rađeno jedno veliko istraživanje 
na tržištu, tj u Kantonu Sarajevo, šta građani kažu i koji su im prioriteti kako bi se poboljšao 
kvalitet života u Kantonu Sarajevo. Jedan od motivatora mojih ulaska u Vladu Kantona i 
kompletnu priču u koju smo ušli svi zajedno osim 300 mjera jeste bilo i naše nezadovoljstvo 
životom u Kantonu Sarajevo. Konkretno moj u dijelu saobraćaja. Na bazi tog istraživanja koje 
smo dobili početkom 6. mjeseca. Na pitanje konkretno šta vam je najbitnije da se popravi u 
Kantonu Sarajevo kako bi imali bolji kvalitet života. Prva stavka, većinska je bila javni 
prijevoz u Kantonu Sarajevo. I nismo prešutjeli. Uhvatili smo se svi posla, i mi u Ministarstvu 
i kompletna Vlada koja nam je dala podršku, kojom ovom prilikom zahvaljujem na podršci u 
ovih 12 mjeseci i radili na konkretnim mjerama. Neke su bile kratkoročne a neke smo 
posložili. Šta smo napravili? Mi danas u odnosu na decembar 2018 godine imamo 24 
autobuske i minibuske linije više nego što smo imali. Znači to nismo imali u decembru, to 
danas imamo. Prije svega smo pokrili padinske dijelove grade koji nisu imali prijevoz nikako. 
Danas imamo na terenu u Kantonu Sarajevo 70 vozila više koji rade javni prijevoz nego što 
smo imali u decembru 2018 godine. Danas 65000 naših sugrađana, penzionera, đaka i 
studenata koristi kupone obadva prevoznika u oba prevoznika jedinstveno na način da ne 
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mora kupovati dva kupona, što nismo imali u 2018 godini. Danas radnici u Grasu primaju 
platu mjesec za mjesec, stigli smo im tri plate zaostatka, što nije bio slučaj u prethodnim 
godinama. U 2019 godini država je naplatila od Grasa sve poreze i PDV i doprinose kako 
zaslužuje i kako treba a ne kako smo mi zatekli 160 miliona duga za PDV i za poreznu 
federalnu. Zadnji korak koji smo napravili znači i ne bježim od odgovornosti, bitnosti prevoza 
i saobraćaja za zagađenje zraka koje imamo u Kantonu Sarajevo. Svi mi živimo ovdje,i svi to 
vidimo i osjetimo. Neke mjere se ne mogu anpraviti odmah ali smo reagovali kako smo 
reagovali. Od sljedećeg proglašenja uzbune epizode zagađenja zraka građani u Kantonu 
Sarajevo imaju besplatan trolejbuski i tramvajski saobraćaj. Ekološki prijevoz kako bi mogli 
doći do mjesta gdje rade do nekih drugih ustanova. To su stvari koje su već napravljene. Šta 
smo pokrenuli? Pokrenuli smo nabavku novih trolejbusa, nabavku novih minibusa, obnovu 
pruge Marin dvor Ilidža. Proširenje trolejbuske mreže do Vogošće. Izgradnju nove pruge 
Ilidža Hrasnica. Proces nabavke novih tramvaja, uspostava elektronskog sistema naplate u 
javnom prijevozu, izgradnja novih tramvajskih stajališta. I znate šta je rezultat toga. U 
ponedjeljak smo dobili istraživanje poznate agencije, koja kaže: „Na upit građanima Kantona 
Sarajevo bezuslovan upit šta je naviše doprinijelo da se popravi kvalitet život au Kantonu 
Sarajevo?” znate šta je odgovor 24% ljudi je reklo javni prijevoz. To je prva stavka. Uvidjeli 
smo to na pola godine. Radili smo svi intenzivno na tome i popravili smo ga. I tek će se 
krenuti popravljati. I ostavljam u obavezu svima nama koji budemo tu u narednim godinama 
da sve ovo što sam nabrojao da se radi, da nastavimo raditi, jer mi moramo doći do toga da 
kvalitet života u Kantonu Sarajevo bude onakav kakav građani zaslužuju. Druga stavka koju 
su građani rekli da se popravila po pitanju kvaliteta života u Kanton Sarajevo jeste 
infrastruktura, dijelom saobraćajna infrastruktura. Mi smo u 2019 godini završili 31 projekat 
rekonstrukcije i sanacije puteva i cesta u Kantonu Sarajevo. 24 su u toku i 17 je planirano u 
2020 godini. 72 projekta ulica po pitanju rekonstrukcije i sanacije u godinu i po. Slobodno 
pitajte i načelnike svih opština na koji način je Ministarstvo saobraćaja funkcionisalo po 
pitanju obnove rekonstrukcije cesta u opštinama. Prijedlog opština, Ministarstvo saobraćaja 
kroz Direkciju realizira te projekte. Bitna stvar jeste da kapitalne projekte koje radimo 
zajedno sa opštinama ili Federacijom smo jako puno projekata smo započeli i jako puno 
projekata smo nastavili koji su bili započeti. Nastavili smo intenzivnu radnju Prve 
transverzale na dijelu od Šipa do budućeg tunela Kobilja glava. Krenuli smo sa čišćenjem 
prvog dijela Prve transverzale od Tehničke škole do ulice Braće Begića i u završnoj smo fazi 
dogovora sa EBRD oko kreditira i početka radova na tunelu Kobilja glava. Devetu 
transverzalu smo doveli do toga da nam na proljeće uz izgradnju kružnog toga spajamo dva 
kraka opštine Novi Grad jednom novom saobraćajnicom. Otišli smo u Ceste FBIH koja ima u 
nadležnosti XII transverzalu ovi koji ne znaju brojeve transverzala, radi se o cesti od Stupa, 
groblja na Stupu do Aerodroma, tj granice entiteta koja je uvijek preopterećena i pitali ih kada 
namjeravate da radite ovu cestu jer imamo primjedbe građana, naših građana na uslove 
vožnje, na gužve, oni su nam kazali mi trenutno nemamo to u prioritetu. Mi smo rekli je li 
možemo mi to finansirati? Vi gradite, vaša je nadležnost ali mi želimo da mi to finansiramo 
kako bi građanima što prije dali tu cestu. I dogovorili smo i potpisali sporazum sa Cestama 
FBIH. Sa federalnom Vladom i Cestama FBIH i autocestama smo dogovorili da budemo 
učesnik nastavka gradnje brze sarajevske autoceste od Briješća prema Buljakovom pa 
Pofalićima pa Prvoj transverzali koja je započeta. Završili smo projekat koji je bio  započet 
koji je financiralo Ministarstvo saobraćaja kružni tok u Vogošći u Jošanici, koji je 
nevjerovatno ubrzo protok saobraćaja ulaska u gradi izlaska iz grada. Dogovorili samo 
opštinom Novo Sarajevo veliki kružni tok. Spominjem samo neke kapitalne projekte u 
Pofalićima. I ono što je jako bitno, neću dužiti, jučer na Vladi, ove stvari koje ja nisam imao 
kada smo došao, zakon i javnom prijevozu tj nacrt i nacrt Zakona o cestama Kantona Sarajevo 
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jučer n a Vladi prošao, poslan je u skupštinsku proceduru i nadam se  vjerujem kroz javnu 
raspravu da će taj Zakon u budućem periodu biti olakšica onome ko bude vodio Ministarstvo 
saobraćaja i svim građanima Kantona Sarajevo. Ovom prilikom želim da se zahvalim, prije 
svega građanima Kantona Sarajevo svima vama u skupštinskim klupama, kolegama u Vladi, 
ponosan sam na no što smo radili, ponosan sam ja sve njih i ponosan sam na građane Kantona 
Sarajevo. Hvala vam.”  
 
Ministar finansija Amel Kovačević je istakao sljedeće:  
„Poštovano rukovodstvo Skupštine Kantona Sarajevo, zastupnici i kolega u Vladi, cijenjeni 
građani Kantona Sarajevo dobro vam jutro i eselamu alejkum. Prije svega želio bih da izrazim 
svoju zahvalnost za ukazano povjerenje i veliku čast da u proteklom periodu obnašam veoma 
odgovornu funkciju koja se zove ministar finansija u Kantonu Sarajevo, te da zajedno sa 
članovima Vlade učestvujem u procesu donošenja vrlo bitnih odluka za dobrobit građana 
Kantona Sarajevo u dugom periodu. Neovisno od ishoda današnje sjednice, trud koji je 
uložen, rezultati koje je ova Vlada postigla u veoma kratkom periodu, kao i podrška javnosti 
koja je u velikom interesovanjem pratila naš rad, daju mi za opravo da osjećam se 
zadovoljnim i ponosnim i da takav stojim ovdje danas pred vama. Imali ste priliku da vidite 
naš izvještaj koji smo pripremili to je taksativno pobrojavanje ključnih postignuća koje je 
Kanton Sarajevo i svako posebno Ministarstvo napravilo u prethodnom periodu, no međutim 
vrijeme za ovom govornicom ne želim da iskoristim kako bih pobrojao sve ono što je 
Ministarstvo finansija i Vlada Kantona Sarajevo uradila u prethodnom periodu, već želim da 
se građanima Kantona Sarajevo podijelim neka razmišljanja kuda i kako Sarajevo i Kanton 
Sarajevo i Ministarstvo finansija i finansije u Kantonu Sarajevo trebaju da izgledaju, kuda 
treba nadarenom periodu. Jednostavna je to priča svakom domaćinu koji zna kako da upravlja 
sa svojim sredstvima neobično bi bilo da domaćina t ne znam. A da Kanton, ovakav kakav je 
sa 24.0000 zaposlenika do sada to nije na žalost radio na adekvatan način. Neophodno je da 
maksimiziramo naše prihode, i da minimiziramo naše troškove i naše rashode. Na žalost, 
sistem u koji sam došao, nije pokazivao nikakve znakove da se razmišljalo o tome da se 
maksimiziraju prihodi Kantona Sarajevo. U ministarstvima koje sam imao priliku da obiđem, 
kao i u Ministarstvu kojem ja sam rukovodio apsolutno niti jedan čovjek nije radio na poslu 
koji se zove maksimiziranje prihoda u Kantonu Sarajevo. Nismo imali nikakve platforme, 
nikakvu infrastrukturu,nikakve poluge, nikakve zaposlenike koji bi se aktivno svakodnevno 
bavili pričom kako da unaprijedimo prihode u Kantonu Sarajevo. Što se tiče rashoda i 
troškova sami znate da alokacija resursa koje imamo na raspolaganju u Kantonu Sarajevo nije 
dovoljno dobra za opšte funkcije koje mi trebamo da pružamo građanima, a kamo li nije 
dovoljna i dostatna da uradimo one velike stvari koje su neophodne da se urade kako bi ovo 
društvo preživjelo, kako bi smo opstali, a ne kako bi smo prosperirali o čemu smo imali 
priliku da razmišljamo godinama ranije, ali te su prilike iza nas i one su prošle. Da bi smo 
unaprijedili naše maksimizirali naše prihode u Kantonu Sarajevo poduzimali smo različite 
vrste mjera. Mjere koje su operativne, koje su da tako kažem menadžerske mjere, mjere koje 
se tiču zakonskih rješenja i mjere koje se tiču nekih novih tehnoloških rješenja koje će 
osigurati efikasnost i učiniti ovaj sistem upravljivim i ekonomočnijim. Prije svega 
identificirali smo sve postojeće i tragamo za novim prihodonosnim kanalima Kantona. 
Uspostavljamo aktivno i centralizirano upravljanje putem resornih ministarstava, upravljačkih 
struktura u javnim ustanovama, i preduzećima u cilju revidiranja cjenovnih politika te 
unapređenja naplate javnih potraživanja. Jačamo kapacitete kantonalne inspekcija u cilju 
poboljšanja evidencija i povećanja naplate javnih prihoda. Identificiramo kantonalnu imovinu 
radi stavljanja iste u ekonomsku funkciju. Naročito se to odnosi na novac nekretnine, 
potraživanja i predmete Kantonalne agencije za privatizaciju. Mi smo imali i immao imovinu 
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Kantona Sarajevo bila ona likvidna u novcu, bila u nekretninama, bila u potraživanjima, bila u 
nekim predmetima koje trebamo privatizirati, subjektima koje treba privatizirati, apsolutno 
nisu tretirane na adekvatan način, niti imamo kvalitetnu priču koja jebila, kada je bilo u 
pitanju upravljanje gotovinom. Mi smo tek ova Vlada je usojela da napravi kvalitetnu 
alokaciju resursa iz perspektive investiranja gotovine u Kantonu Sarajevo koja je raspoloživa i 
okja nije u opticaju i uspjeli smo u zadnjem mjesecu ove godine da pokrinemo priču oko 
investiranja gotovine u Kantonu Sarajevo, i to je nešto što će u narednom periodu donositi 
prihode, neovisno oko toga kakva će biti dinamika realizacije projekata koji su predani. Što se 
tiče nekretnina, ogromna imovina Kantona Sarajevo stoji neiskorištena, zloupotrijebljena 
često, i na žalost to je nešto što aposlutno nismo imali priliku da upravljamo. Sada se 
poduzimaju koraci koji su neophodnoi da se ta imovina registrira, da se tom imovinom 
kvalitetno upravlja itd. Kada su u pitanju potraživanja, mi apsolutno nemamo sistem naplate 
potraživanja, niti ranu naplatu niti kasnu naplatu kako treba, sistem koji nam omogućava da 
ljudi ostaju dužni Kantona Sarajevo je učinio to apsurdnim. Neophodne aktivnosti na tom 
planu smo također poduzeli. Uspostavljamo i praćenje realizacije poslovnih planova po 
pitanju ostvarenja prihoda po svim tim prihodonosnim kanalima. I zato nam trebaju i resursi 
tehnološki, ali i proces je započeo i taj proces je neuzaustavljiv. Zakonska rješenja koja smo 
poduzeli da unaprijedimo naše prihode su prije svega unapređenje postojećih zakonskih 
rješenja iz oblasti javno privatnog partnerstva i koncesija kkao bi se omasovila primjena istih 
te maksimizirala naplata pripadajućih prihoda. Pripremamo unapređenje poreskih rješenja sa 
fokusom na porez na imovinu, u cilju redistribucije dohotka u društvu i povećanje javnih 
prihoda. U završnoj fazi je nacrt o sudskim taksama. Ovdje želim da se osvrnem, u procesu 
pripreme ovog dokumenta ustanovili smo da naši sudovi ne vode adekvatnu evidenciju o 
prodatim uslugama niti vode ikakve procese naplate kada su u pitanju te sudske takse. 
Rješenje koje ćemo ponuditi je rješenje koje će revouliconarno promijeniti ovu priču. U 
pripremi je nacrt Zakona o registru javnih potraživanja u Kantonu Sarajevo gdje ćemo na 
jednom mjestu imati crne liste svih onih koiji su dužni Kantona Sarajevo po bilo kom osnovu, 
i onda ćemo sa tim listama koristeći se svim raspoloživim sredstvima legalnim i 
menadžerskim uspjeti da maksimiziramo naplatu potraživanja kao što su to dobre prakse 
svugdje u svijetu. Nacrt Zakona o komunalnim taksama također u pripremi taj Zakon je nešto 
što će također biti ovih dana izbačen iz naše tvornice i donijet će također neke revolucionarne 
promjene. U cilju postizanja efikasnosti, neophodna nam je digitalizacija procesa. Uspostava 
jedinstvene informatičke aplikacije koja će u realnom vremenu pratiti sve javne prihode u 
Kanton Sarajevo. Uspostava registra javnih potraživanja u Kantonu Sarajevo, uspostava 
centra za naplatu javnih potraživanja u Kantonu Sarajevo, a započeli smo i dizajn i uspostavu 
platforme i sveobuhvatne šeme za mobilno plaćanje u Kantonu Sarajevo. Sve gore navedene 
aktivnosti treba da sinergijski generiraju nove prihode i unaprijede naplatu postojećih javnih 
potraživanja u Kantonu Sarajevo. S durge strane poduzimanjem odgovarajuće mjere kako bi 
smo umanjili budžetske rashode i minimizirali troškove Kantona Sarajevo. Navest ću samo 
neke od operativnih mjera koje smo poduzeli. Objavili smo javni poziv za zaključenje 
vanduskih nagodbi u cilju izmirenja duga iz radnih sporova čija bi realizacija dovela do 
ogromnih ušteda u Kantonu Sarajevo, prijavilo se nekih 17 miliona KM ljudi koje smo 
rebalansom pripremili i bili spremni da iz postojećih resursa  2019 godini 11 miliona 
isplatimo našim građanima. Na žalost taj rebalans se nije desio, i na žalost samo 2,2 miliona 
sedstava je obezbijeđeno za izmirenje ovih aktivnosti. Vlada koja bude vodila procese u 2020 
godini imat će u budžetu priliku da izmiri obaveze koje su preuzete po tom osnovu. Zaključili 
smo anekse ugovora o kreiditima sa poslovnim bankama u cilju snižavanja ugovorenih 
kamatnih stopa, tu uštedili nekih 42.000 KM. Ukinuli smo naknade za obavljanje trezorskog 
poslovanja, čime ostvarujemo uštede kroz smanjenje troškova u poslovanju za nekih 600.000 



 
 
 
 10 

KM na četverogodišnjem nivou. Postigli smo najpovoljnije cijene kada su u pitanju emisije 
dionica. Postigli smo, koristili smo moratorij na zapošljavanja na neodređšeno vrijeme bez 
prethodne saglasnosti Vlade Kantona Sarajevo radi stavljanja pod kontrolu zapošljavanja u 
javnom sektoru. Argumentovano i sa aspekta javnog interesa opravdano smo spriječili 
povećanje primanja zaposlenika na budžetu kako su zahtijevali granski sindikati koje nije 
praćeno poboljšanjem kvaliteta pruženih usluga. Pojačali smo kontrole planiranja i zakonskog 
i namjenskog trošenja budžetskih sredstva od strane budžetske inspekcije i preduzeli 
odgovarajuće mjere po svim osnovama. Uspostavili smo jedinicu za internu reviziju koja 
svojim nalazima i preporukama planski, ciljano djeluje na poboljšanje procesa i unapređenje 
efikasnosti upravljanja. Sproveli smo analizu rashoda budžeta Kantona Sarajevo u saradnji sa 
UNDP u cilju dugoročne implementacije preporuke iz predmeta tj analize. Donosimo 
programe saniranja i reorganizacije na osnovu dubinske analize stanja JP u cilju njihovog 
uređenja po principima optimalne kadrovske politike i efikasnog korištenja materijalnih 
sredstava. Također neophodne su nam i strukturalne promjene. I nova zakonska rješenja da su 
u pitanju alokacija postojećih resursa. Konsolidacija u javnom sektoru kao najvažniji faktor u 
sveobuhvatnom smanjenu rashoda i efikasnijim upravljanju resursa kroz redizajniranje čitavih 
sektora u različitim resorima kao što su JP, ustanove obrazovanja, kulture i zdravstva. Dakle 
mi ovakvi kakvi smo, kao jedan bolesnik nećemo moći preživjeti ako ne dođe do 
konsolidiranja naših sektora, ako ne budemo imali kvalitetniji redizajn onoga što već imamo 
kako bi smo smanjili potrošnju, kako bi smo smanjili ono što ovo društvo treba za neke druge 
stvari. Za rješavanje ključnih problema kada je u pitanju ekonomija, ekologija i demografija. 
Prijedlog Zakona o registru finansijskih obaveza sa ciljem pojačanja finansijske discipline 
također je izašao iz naše fabrike i stavljen u skupštinsku proceduru. Centralizacija i 
profesionalizacija javnih nabavki sve neophodno za smanjenje troškova nabavke, naknada za 
rad, u komisija i broja poništenih javnih nabavki. Sveobuhvatna analiza unutrašnje 
organizacije i sistematizacije radnih mjesta sa mapiranim procesima i revidiranjem sistema 
plata i naknada u Kantonu Sarajevo. Donošenje nove strategije upravljanja dugom Kantona 
Sarajevo i finansijskih obaveza u Kantonu Sarajevo. Kroz donošenje nove legislative osigurali 
smo aktivniju ulogu osnivača Vlade Kantona Sarajevo u procesu nadzora nad radom 
upravljačkih struktura u javnom sektoru Kantona Sarajevo. Uvođenjem sistema upravljanja u 
javnim finansijama Kantona Sarajevo je bazirano na informacionim tehnologijama što 
obuhvata cjelokupan proces trezorskog poslovanja pripreme i obračuna plata, evidencije 
zaposlenika, evidencije zadataka, izvještavanja, dovodi do optimizacije procesa i rješavanja 
uskih grla koje rezultiraju povećanjem administrativnih troškova. To je jedan od ključnih 
zadataka koje sam vidio, dakle na žalost sistem koji ima 24 000 zaposlenika koji ima preko 
200 budžetskih korisnika nije imao adekvatan informacioni sistem koji omogućava kvalitetnu 
kontrolu, komunikaciju i prohodnost dokumenata i informacija između pojedinih subjekata. 
To je nedopustivo i tu smo poduzeli određene korake i nadam se da će plodove toga imati 
priliku da vide građani Kantona Sarajevo ubrzo. Uspostava registra finansijskih obaveza u 
Kanton Sarajevo također aplikacija koja je gotova i spremna ovdje hoću da kažem sljedeće; 
ušli smo u historiju bolesti ovoga kantona, ustanovili smo dijagnozu, propisali smo terapiju, 
pacijent često odbija saradnju, ali smo uvjereni da bez ovih reformi, svakodnevno gubimo 
dragocjeno vrijeme i resurse koji su nenadoknadivi za ovo društvo. Hvala.” 
 
Ministrica pravde i uprave Lejla Brčić se također obratila Skupštini (citiramo): 
„Dobar dan i lijepo pozdrav svim prisutnim i svima koji nas danas gledaju. Politički je 
vjerovatno nepoželjno ono što ću reći, marketinški pretpostavljam nepopularno, ali potpuno 
iskreno moram priznati da sam pod snažnom emocijom, prvenstveno radi siline poruka i 
podrške građana koju smo moje kolege i ja jutros i ovih dana dobili, i to je nešto na čemu se 
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ja moram javno zahvaliti i to je ustvari jedan od razloga zbog kojeg sam prihvatila iako sam 
nagovarala kolege da osim premijera niko od nas drugih se ne obraća danas. Ja ne vjerujem u 
finalne izvještaje, ne vjerujem u ad hock ubjeđivanja da je neko nešto dobro radio kroz neke 
vremenski period. Ja vjerujem u kontinuiran rad i mislim da smo se mi kao Vlada proteklih 
godinu dana tako i ponašali. Svakodnevno smo izvještavali sve vas o onome na čemu radimo, 
kako radimo i zbog toga ste usvari imali mogućnost da uočavate i greške koje smo pravili i da 
nas korigujete, i hvala vam i na tome, pored ove podrške koja je pružena. Ono što želim danas 
reći i što smatram da je osnovna patriotska obaveza svakog ko iole voli ovu državu i ko iole 
na bilo kakav način razmišlja da doprinese razvoju BIH i ovog društva je da ključna 
pretpostavka koju od danas pa svih narednih godina koje dolaze moramo imati na umu a to su 
zastrašujući podaci koije smo čuli neki dan da BIH ima 2,7 miliona stanovnika,d a je BIH u 
psoljednjih pet godina da je smanjen broj studenata za 21 000. da je smanjen broj učenika za 
17 000, da smo izgubili gotovo 900 odjeljenja. To su podaci koje uvijek moramo imati na 
umu bilo kakvu odluku da donosimo ako obnašamo javnu funkciju. Zašto u svom govoru 
nikada ne korist političari, nego obnašaoci javnih funkcija, zato što ja duboko vjerujem u neki 
dan sam razgovarala sa kolegom Bašićem p aje on rekao da je to ustvari skandinavski sistem i 
želim da ugradimo taj sistem da građani počnu razumijevati da smo mi odgovorni njima, da 
smo mi tu zbog njih i da nas oni plaćaju. Prije neki dan sam gledala jednu emisiju u kojoj 
neka državljanka Amerike pokušava da se vjenča sa partnerom koji nije državljanin SAD i on 
treba da dobije tu neku vizu i negdje administrativno nešto zapelo. I ona u jednom momentu 
izgovara rečenicu ja plaćam poreze ovoj državi i imam pravo da dovedem svog partnera i da 
se vjenčan ovdje. Ja želim zaista da građani BIH počnu razmišljati na takav način, da počnu 
očekivati od javnih funkcionera odgovornost, da počnu očekivat da rade, da počnu kritikovati 
kao što su nas kritikovali u ovih godinu dana jer se jedino tako poboljšava sistem, jedino se 
tako poboljšava društvo. U svom uvodnom ekspozeu kada smo imenovani 26 decembra, 
ključna stvar, barem ono što je meni ostalo u memoriji pored svih 300 mjera i svega što je 
potpisano i ono što nam je bila programska platforma na kojoj smo radili i na kojoj radimo, je 
rečenica koju je premijer izgovorio, a to je da nam je cilj vratiti povjerenje građana, da nam je 
cilj vratiti nadu građanima. Čini mi se na osnovu, evo i zvaničnih istraživanja i svega ovog 
ašto mi proživljavamo ovih dana da smo uspjeli početi ostvarivati taj cilj. To nije cilj koji se 
može ad hock ostvariti, to je cilj koji se mora zasluživati svakodnevno. To ne može biti ad 
hock aktivnost jer jednako kako smo i mi zaslužili povjerenje građana, lošim radom u veoma 
kratkom periodu bi ga jednako tako izgubili. Ono što je bila ključna aktivnost kojom sam se ja 
bavila u ovih godinu dana jhe borba protiv korupcije. Zašto borba protiv korupcije? Kod jako 
puno pripisa koje smo u ovih godinu dana donijeli optuživani smo od strane dojučerašnje 
opozicije a evo od posljednjih mjesec dana i zvanično pozicije, dijela ne svih, da je to 
populizam, da su registri koje uvodimo, da su podaci koje objavljujemo, da su imovinski 
kartoni populizam, da oni nemaju svoju suštinsku svrhu,d a time želimo da se dopadnemo 
javnosti. I to je zapravo ključna razlika između politika koje mi zagovaramo i koje smo 
pokušali uspostaviti i ugraditi sistem, i ovih politika koje, hajde da kažemo zagovara druga 
strana. Pretpostavljam da ste pratili u medijima zadnjih dana u susjednoj Hrvatskoj je jedan 
ministar iz Vlade zato što nije prijavio svu imovinu podnio ostavku iako je vrlo jasno rekao da 
nije ništa sakrio, da ima sve dokaze za svu svoju imovinu, dakle ništa nije problematično tu. 
Ali je zaboravio prijaviti i smatra odgovornim i moralnim da se povuče sa te pozicije. Mi u 
BIH imamo načelnika koji u sličnoj situaciju rekao da ne priznaje Kanton, da ne priznaje vas 
35 ovdje koji sjedite koji ste predstavnici građana, da ne priznaje nas iz Vlade i svih Vlada 
koje sjede evo na ovoj desnoj strani. To su razlike koje mi želimo promijeniti. Otvaranje 
podataka prema građanima nije populizam. Otvaranje podataka prema građanima je davanje 
alata, i slanje jasne poruke da postoje ljudi koji ne žele ništa da sakriju, koji žele da daju 
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mogućnost da oni koji prate naš rad i da oni ko ji nas plaćaju uočavaju nepravilnosti. I da nas 
mogu korigovati i da nas mogu pozivati na odgovornost i da mogu očekivati da budemo 
moralni i da podnesemo ostavke u situacijama kada napravimo tako kardinalne greške. Tako 
da čini se da imamo vrlo jasnu situaciju kako se staje na koju stranu. Ja ću za kraj samo reći 
da mi je drago i da sam ponosna što sam bila dijelom tima koji je drago mi je što na zakonitoj 
sjednici danas raspravaljmo i glasat ćemo o nepovjerenju Vladi. Izuzetno sam sa aspekta 
struke sretna zbog toga. Drago mi je što sam bila dijelom tima koji je učestvovao da 
sačuvamo Ustav Kantona Sarajevo, da sačuvam pravni poredak u Kantonu Sarajevo, imamo 
tu i predstavnika OHR ja sam u nekoliko navrata se zahvalila i ponovo izrazitu zahvalnost svi 
pošteni građani Kantona Sarajevo duguju Uredu visokog predstavnika jer bez stava OHR čini 
mi se da se pojedinci ne bi vratili za sto, ne bi vratili u zakonske okvire i ne bi omogućili evo 
danas da potpuno demokratski u skladu sa Ustavom i zakonima BIH, ukoliko postoji 
parlamentarna većina izglasate nepovjerenje Vladi na provj narednoj sjednici izaberete nove 
ljude. I za kraj, pored zahvalnosti svima ili većini vas koji ste podržavali rad ove Vlade ja 
moram posebno se zahvaliti mojim kolegama i kolegicama iz Vlade. Čast je biti dijelom ovog 
tima. Mislim da je to najvažniji uspjeh i uzrok ovakvog rada Vlade. Naše zajedništvo. Niste 
imali  i nemate ministre koji su radili u svojim resorima. Imate tim ljudi koji je svaku 
aktivnost dogovarao zajedno, koji je svaku aktivnost provodio zajedno i koji ni u vrijeme ovih 
najvećih političkih turbulencija i prljavih igara političkih šefova između sebe nije pokvario 
odnose, nisu pale teške riječi. I evo  jučer, kako je kolega Šteta spomenuo smo jednoglasno 
donijeli neke vrlo važne propise koji će nadam se doprinijeti i poboljšati život građana 
Kantona Sarajevo. Hvala lijepa.” 
 
Ministar prostornog uređenja, građenja i zaštite okoliša Damir Filipović je istakao sljedeće: 
„Ja vas prije svega sve srdačno pozdravljam, posebno građane Kantona Sarajevo iz razloga 
što moje obraćanje nije zasutpnicima nego prvenstveno građanima Kantona Sarajevo. Ovo 
nije i ne smije biti vapaj, ovo je ono da kažemo građanima Kantona Sarajevo šta smo stvarno 
radili u kakvoj atmosferi smo radili i šta smo postigli zahvaljujući takvoj atmosferi. Sve 
odluke izuzev možda dvije tri odluke u ovoj Vladi donošene su koncezusom bez prepirki, bez 
svađanja, jedine intervencije u ovoj Vladi su bile kao korektivni faktor smo bili jedini 
drugima da postignemo stvarno konačan cilj, a to je dobrobit svih ovih građana. Sve ono što 
smo radii, naravno dostavili smo i u izvještaju, i izvještaj je javan. Naravno treba neke stvari 
ponoviti i stači jer mi imamo kratko pamćenje. Želim da istaknem da smo  ubrzali dinamiku u 
odnosu na prethodni period kada je riječ o javnim objektima mi smo uspostavili šestogodišnju 
dinamiku energetske efekasnosti, energetske sanacije javnih obejakata. Nekad je to bilo 7 ove 
godine 48. ostavili pretpostavku finansijsku i također spisak objekata u obavezu budućoj 
Vladi da implementira novih 40 objekata iz EBRD kredita odnosno ino zaduženja. Također 
ostavili 1,5 milion KM za dodatne objekte koji će biti podvrgnuti ovoj sanaciji. Proveli javni 
poziv e modela za privatne objekte, odnosno oblike kolektivnog individualnog kolektivnog 
stanovanja gdje smo od 380 aplikanata došli na 293 od čega 99 je kolektivni oblik stanovanja 
a 114 individualnih oblika stanovanja. Nismo implementirali zato što opće nisu bile u stanju 
da svojim rebelansima budžeta predvide onaj iznos procentualni koji su biuli u obavezi kako 
bi zaokružili finansijsku konstrukciju. Mi bi ispunili naravno zanemarujući opštine, to da 
nismo morali iz budžetskih sredstava subvencionirati plin. Uradili smo to u najboljoj namjeri 
da amortiziramo cijenu, da zaštitimo kvalitet zraka, volio bih da sam vidio da se malo više 
čitalo a manje da kažemo bavili populizmom znali bi šta su interventne, šta su dugoročne 
mjere i vidjelo bi se da je ova Vlada imala jasan strateški, planski pristup ka rješavanju 
problema kvaliteta zraka u Kantonu Sarajevo. Volio bih da su čitali kantonalni ekološki plan 
pa bi znali da mjere nisu samo u ovom Ministarstvu i onda bi prepoznali u svim drugim 
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ministarstvima da se impelementiraju određene mjere.  Uradili smo niz stvari kojima stvarno 
mogu da se ponosim i da dignem glavu i zbog sebe i zbog svojih kolega i prođem mirno 
gradom ne osvrćući se i ne razmišljajući da li će me neko prozvati za nešto. Da li će neko reći 
nešto ružno. Mislim da u takvom jednom sistemu, gdje se polazi od pretpostavke da je Vlada 
nešto negativno, napraviti takav ambijent da smo mi pozitivna Vlada je ogroman uspjeh. Ja se 
nadam da će buduća Vlada nastaviti istim intenzitetom, da će opštedruštveni interes staviti 
ispred privatnog interesa, da nećemo naizlaziti na probleme i stvari koa što su prodavanje 
stanova licima koja nisu bila na rang listi, koja nisu u kategorijama predviđenim odlukama, 
licima koja su u rodbinskom srodstvu pojedinih čelnika iz prethodnog saziva. Da nećemo 
dolaziti u takve stvari nego da će to biti ovaj put koji smo ucrtali, put koji će pokazati jasan 
pravac da nemamo ove brojke o kojima je Lejla prije mene govorila. Ja stvarno iskreno želim 
da kažem da neke stvari su se po prvi put pokrenule u ovom Kantonu. Ono na čemu sam 
istrajao do kraja i zašto sam se obavezao na samom  početku, gdje sam zatekao 300.000 KM 
za rješavanje stambenog pitanja mladih, gdje nisam odustao dok nismo zaokuržili finansijsku 
konstrukciju da svi mladi aplikanti koji su ispunjavali uslove dobiju taj iznos, do samog kraja 
smo se borili za to i sa tih 300.000 KM došli smo na cifru od 4,580.000 i svi su isplaćeni. S 
ovim se posebno ponosim vjerujte mi. Uveli smo neka sistemska rješenja kao što je registar 
ratnih šteta. Prije je to bilo u kojoj opštini ima, kako ćemo to uraditi, hajde ovdje živi taj i 
onda na taj način se završavalo i uzimali prioriteti. Sada imamo registar i po tom registru 
treba da se vodi implementacija ovog projekta. Znači uspostavili smo jedan sistemski pristup 
svakom problemu u Kantonu Sarajevo. Naravno o svemu što je radilo ovo Ministarstvo na 
čijem čelu sam bio u prethodnom periodu možete pročitati u izvještaju ali ne možete pročitati 
ono što je najbitnije da je ova Vlada bila jedno tijelo. Jedna duša. Da je ova Vlada radila u 
punom kapacitetu 0-24 sata, psovećana, žrtvujući sve ono privanto kako bi postigli konačni 
cilj. I bojim se, da ovako kažem obzirom da smo na početku bili pojedini okarakterisani kao 
pripravnici, ne daj bože da  nismo bili pripravnici. Šta bi tek onda napravili. I još jednu stvar 
imam da kažem za kraj. Kratko ću. Kandidovat ću se za Sabor IZ na narednim izborima, to 
moram da kažem zato što Sabor IZ ne pripada jednoj političkoj opciji, niti šablonima koje ste 
napravili. Hvala.” 
 
Ministar privrede Haris Bašić se obratio Skupštini (citiramo): 
„Cijenjeno rukovodstvo Skupštine, cijenjene zastupnice i zastupnici koji ste prisutni u sali, 
drage kolegice i kolege iz Vlade, i građanke i građani Kantona Sarajevo, izvještaj je Vlada 
dostavila, on se nalazi na web stranici i nemam sumnje da ga skoro niko nije pročitao ali evo 
ipak izdvojit ću par stvari,  i vezano za rad Ministarstva privede i mene lično. Dakle u 
proteklih godinu dana od našeg imenovanja prvi fokus sam stavio u saradnji sa svojim 
saradnicima na revitalizaciji Ministarstva koje je bilo dosta zapušteno. I vidjelo se od samog 
početka da Ministarstvo privrede u konfiguraciji Vlade nije predstavljalo mnogo, nije značilo 
mnogo osim što je značilo određenu vrstu bankomata za isturene centre moći. O tome smo 
govorili u proteklih godinu dana mnogo s obzirom da su određeni broj javnih preduzeća a i 
Turistička zajednica u ingerenciji rada Ministarstva privrede i članovi Skupštine Kantona 
Sarajevo kao i Vlada kao i građani su bili upoznati sa mnogim neugodnim i negativnim 
stvarima koje smo imali priliku da zateknemo.  Uložili smo mnogo napora da revitaliziramo 
te institucije i da vratimo na ispravan kolosijek kako bi mogle da rade i servisiraju građane. U 
drugoj polovini svog angažmana u protekloj godini odlučio sam u saradnji s Vladom i 
parlamentarnoj većinom koja je tada bila aktuelna da se fokusiram na zakonske inicijative 
tako da sam Skupštini Kantona Sarajevo predstavio izmjene i dopune Zakona o  koncesijama, 
izmjene i dopune Zakona o šumama koje su još uvijek u skupštinskoj proceduri pa se nadam, 
mada sumnjam naravno da će se i nakon dolaska nove Vlade ti zakoni ozbiljno razmotriti, 
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eventualno usvojiti i prevashodno zato što su reformske prirode i tiču se poslovne zajednice 
Kantona Sarajevo koja će omogućiti veće prihode koroz koncesije Vladi kao što će omogućiti 
rasterećenje parafiskalnih nameta kao što su Zakon o šumama. Time ću ovaj dio koji je 
oficijalan i kojeg u suštini rijetko koga zanima ostaviti. I ponovo iskoristiti ću priliku da 
kažem nešto kao i moje kolege da mi je bilo zadovoljstvo raditi u timu sa ovom Vladom. 
Pošto se dugo bavim politikom i na visokim sam bio znam da od nove Vlade pored izbora 
nema ništa. Prava Vlada koja će eventualno raditi nešto će doći pod kraj godine, nakon 
lokalnih izbora kada će se definitivno konfiguracija u Kantonu Sarajevo izmijeniti. Ali 
svjedeno, šta god da bude želim svima uspješan rad u nastavku. Želim da barem dijelom 
nastupe sa entuzijazmom kojim smo mi nastupili mada sumnjam da će kolegijalni odnosi biti 
na razini koji su b8ili između nas. I u tom kontekstu zahvaljujem svima koji su nas izabrali jer 
sam iamo priliku da upoznam ove ljude i da zajedno s njima sarađujem i ovo je za nas jedan 
novi početak što ćete imati priliku da vidite veoma brzo. Ovo se obraćam građanima, naravno, 
ne skupštinskoj većini, koju u suštini ne zanima šta ću reći, niti je to bitno. Da građani znaju 
da je ovo za ovu ekipu jedan novi početak. Da će nas ako bog da veoma brzo vidjeti u jednom 
novom angažmanu koji slijedi i da će imati priliku, eventualno ako su zadovoljni bili našim 
radom, što su pokazali kroz određene istraživanja, da i valoriziraju na biračkim mjestima. I 
ponude nam novu šansu da radimo za sve. Hvala lijepo.”  
 
Ministar za rad, socijalnu politiku, raseljena lica i izbjeglice Malik Garibija se također obratio 
Skupštini ispred svog resora: 
„Zahvaljujem predsjedavajuća. Sve vas srdačno pozdravljam i zahvaljujem se na prilici da 
kažemo nešto i odbranimo ovo čime smo se bavili u proteklom periodu. U proteklih godinu 
dana služiuo sam na poziciji ministra za rad, socijalnu politiku, raseljenja lica i izbjeglice 
Kantona Sarajevo. Radili smo jako puno. Međutim sve ono što smo uspjeli je u suštini timski 
napor i timski trud jednog velikog broja ljudi u samom Ministarstvu, timski rad ove Vlade, 
timska podrška ovih ljudi ovdje u Skupštini i jedna puno šira podrška jedne ekipe iz čitavog 
Kantona. Ja se zaista ovim putem moram svima najiskrenije zahvaliti. Ono što je prvi dojam 
od čega moram početi je da se na socijali štedilo. I ja vas molim, da vi koji preuzimate vlast, 
ukoliko promijenite ovu Vladu, imate na umu da se to više ne smije raditi. Ne smije se na 
onima koji najmanje imaju štediti. Pokušat ću dati neki kratki osvrt na projekte pogotovo na 
one projekte koji su važan iskorak, neću spominjati akicone planove, strategije i slične stvari 
koje bi se vjerovatno desile i da nismo mi bili tu u Vladi. Što se tiče sistemskih projekata koji 
su možda ovdje i najmanje vidljivi a najviše vrijedni projekti moram ih nekoliko izdvojiti. 
Dakle prvo kada smo došli u Ministarstvo morate znati da u Ministarstvu rada i socijalne 
politike postoji čitava šuma propisa preko 80 zakonskih i podzakonskih akata kojima se vode 
i niko nije imao jasan odgovor šta to mi sve uopšte nudimo građanima. Evo da smo firma koji 
je to naš proizvod. Dakle šta nudimo građanima. Pokrenuli smo projekat koji se zove mapa 
prava i usluga Ministarstva za rad socijalnu politiku raseljena lica i izbjeglice Kantona 
Sarajevo. I vrlo vrijedno smo ušli u rasplitanje sve te šume propisa da probamo da 
definišemo, ali isto tako i da ponudimo građanima jasnu i preciznu sliku da vam ne treba štela 
u opštini da znate šta su vam prava i da se ne morate raspitivati dalje. Dakle 115 prava i 
usluga smo vrlo jasno razložili. Pokazali građanima koji su to, postoji internet stranica „mapa 
prava i usluge.ba”.  Postoje vrlo jasni podaci na osnovu kojih Zakona, kojih podazakonskih 
akata, kojih članova, koliko novca možete ostvariti koje dokumente morate predati, šta su to 
uslovi, koliko novca Kanton troši na to itd. Dakle uspjeli smo to rasplesti ali osim ovog što 
smo dali građanima, takve informacije na slobodu korištenja isto tako jako bitno ljudima koji 
se ovim bave, jedan jako važan alat da mogu dalje razvijati svoje socijalne politike. Također 
kreirali smo jedinstveni registar korisnika socijalnih naknada. Prije nego što ću ući u 



 
 
 
 15 

Ministarstvo analize i studije koje sam čitao govorile su o nekih 37 000 korisnika ako se ne 
varam. Po dolasku  bio je neki interni podatak 33 000 ljudi, međutim niko nije znao ko su 
tačno ti ljudi. To je  bio zbir nekih različitih eksel tabela i slično. Počeli smo sa, zahvaljujući 
čitavom ovom raspletenom projektu kojih prava i usluga šta to sve imamo, počeli smo s 
projektom kako da osiguramo taj jedinstveni registar. Napravili analizu svih softverskih 
rješenja koja imamo na tržištu, analizu jednog rješenja koje je nekada davno početo u 
Ministarstvu, potrošena su neka sredstva ali nikada nije zaživjelo i ovoga što imamo na nivou 
FBIH spušta se prema kantonima i opštinama. Donijeli smo odluku koje je to najpovoljnije 
rješenje i onda kreirali taj jedinstveni sistem.u ovom procesu najveći nedostatak bilo je oko 
20.000 korisnika iz oblasti porodične zaštite. Dakle ti ljudi jednostavno nisu bili u tom 
jedinstvenom sistemu. To je bio njegov najveći nedostatak uz sjajnu saradnju sa svih 9 
opština moram zaista pohvaliti ljude iz svih 9 opština smo uspjeli rasplesti i ovu situaciju, 
unijeti sve te korisnike. Napravili smo kasnije analizu gledali gdje se podudaraju gdje se ne 
podudaraju podaci i riješili smo dosta tih problema. Samo na ovom projektu je preko 30.000 
KM godišnje ušteda na ljudima kojima smo plaćali zdravstveno osiguranje a mrtvi su. Dakle 
samo na ovom projektu. 30.000 godišnja ušteda na ljudima kojima smo uredno plaćali 
zdravstveno osiguranje, a to su ljudi koji su mrtvi. Zahvaljujući jedinstvenom sistemu mi više 
nemao taj problem. Sada odmah imamo podatke kada nekog pokušate unijeti platiti mu nešto, 
ako je on mrtav pokazuju se između ostalog odmah podaci. I danas tačno znamo u broj, u ime 
u ovom momentu oko 27.000 korisnika. Pogledajte razliku. Kada planirate politike vi mislite 
da imate 33.000. zapravo govorite o 27.000 korisnika. To su drastične razlike. I tačno svaki 
mjesec koliko novca, po kojoj usluzi, na koji način, za koliko članova porodice itd. Sve 
potpuno transparentno na jednom mjestu i ono što je jako važno, na taj način možemo 
kontrolisati eventualne zloupotrebe u sistemu socijalne zaštite. Također prelazak na isplate 
bankovnih, dakle 22 miliona KM smo u kešu plaćali ljudima godišnje. 2019 ljudi u opštinama 
kucaju na nekim starim mašinama, to su oni printeri stari, nosaju ručno te uplatnice. 22 
miliona poštari nosaju po ulicama. Imamo jednu potpuni problem ekonomske inkluzije koja je 
nešto specifično za ljude koji su socijalno ugroženi itd. Uspjeli smo, pregovarali smo sa 17 
banaka, odnosno sa više. Sa 17 banaka smo potpisali ugovor, uključujući sve banke u FBIH 
koje imaju sjedište u FBIH, dogovorili nulti trošak za KS, i dogovorili posebne pogodnosti za 
sve naše korisnike. Neke od tih banaka su dale 0 KM za otvaranje računa i 0 KM za vođenje 
računa. Štedimo 210.000 KM godišnje na troškove poštarine. Dakle samo na ovom projektu. 
210.000 KM na troškove poštarine. Završena je prava faza socijalne karte. Ovo su, ova četiri 
projekta s eoni međusobno prepliću zato što su bitni jedan za drugi ali evo nemam dovoljno 
vremena da vam sve obrazlažem. Dakle završena je prva faza socijalne karte, jako dugo se o 
njoj priča, nekada 2000 mislim da je pokrenula naša Besima Borić. Jako puno posla je tada 
urađeno, međutim zbog promjene vlasti nije došlo do kraja. Jedan sjajan tim ljudi okupljeni 
vrhunski stručnjaci, naši domaći, također puna saradnje sa OSCE koji je uključen u Ekspertni 
tim, puna saradnja zahvaljujući GIZ i Njemačkoj ambasadi, puna saradnja i sa jednom 
berlinskom kompanijom koja radi za njihova Ministarstva za njihove lokalne i regionalne 
zajednice na sličnim projektima. Završena prva faza, završen pilot projekat, mašina apsolutno 
podmazana i pripremljena novac osiguran u budžetu. Sve što treba da uradi naredna Vlada 
ako bude izabrana da pusti tu mašinu da radi, u ovom momentu nemate nikakav problem i 
nikakvu prepreku, može samo biti nedostatak političke volje da se druga, odnosno finalna 
faza ovog projekta dovede do kraja. Odatle imate i neke jako vrijedne druge stvari kao što je 
recimo jedan ogroman i vrlo opsežan obrazac, koji ima više od 250 varijabli i koji se u 
naknadnim fazama nakon socijalne karte može koristiti za jedinstvenu živu socijalnu kartu 
svih korisnika socijalnih usluga što je jako važno. Građani čak i ljudi u Skupštini, vrlo često 
miješaju socijalnu kartu sa registrom stanovništva. Nisu u pitanju iste stvari. Kompleksna 
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država, registar stanovništva je jedna puno šira priča. Što se tiče povećanja socijalnih 
naknada, 11 godina stagnira povećanje socijalnih naknada. 11 godina. Niko, ali apsolutno mi 
niko ne može reći da 11 godina nije bilo para za povećanje socijalnih naknada koje košta 
manje od ratraka koji ne može da ide uzbrdo, manje od lifta koji ne  može da radi zbog 
prejakog vjetra itd. 11 godina je to stagniralo. U toku ove godine dva povećanja. Ukupna 
vrijednost povećanja 10%. u budžetu za narednu godinu obezbjeđeno još 10 % povećanje. 
Imate sredstva na računu, samo vam treba politička volja da kažete hoćemo da povećamo 
naknade. Ovim naknadama je obuhvaćeno 23 000 korisnika. Nisu obuhvaćeni korisnici 
invalidnina dakle neratinih i civilnih žrtava rata. Vrlo često dobivamo pitanje, građani moraju 
znati u pitanju je odluka sa Federacije. Dakle mi ne možemo povećati te invalidnine, može 
Federacija. To je nešto što građani moraju znati. Također povećan broj ljudi koji ostvaruje 
subvenciju za grijanje na 1370 domaćinstava s prethodnih 870. ovdje smo uključili 
najugroženiju kategoriju ljude koji primaju stalnu novčanu pomoć. To je grupa najugroženijih 
ljudi u Kantonu Sarajevo, dodali smo im i ovo pravo i osigiurali im i ovo pravo pored prava 
koje trenutno imaju. Također povećali smo subvenciju grijanja sa 450 na 500 KM godišnje. 
Što se tiče podrške osobama sa invaliditetom ovo je sigurno grupa, vlro je šarolik i ogroman 
resor ali sigurno grupa koja najmanje podrške ima, a najviše potreba su osobe sa 
invaliditetom. I da toga budete svjesni. A dio problema je u tome što najmanje problema 
osobe sa invaliditetom imaju u resoru koji ih predstavlja slično kao što je za zagađnje govorio 
moj kolega Damir, potreban je aktivan angažman kompletne Vlade i svih resora da bi se 
riješili problemi osoba sa invaliditetom. Jako je bitno znati da  podrška osobama sa 
invaliditetom nije socijalna pomoć, ne dajete vi njima socijalnu pomoć, omogućavate im 
osnovno ljudsko pravo, niko od njih nije birao da bude osoba sa invaliditetom. Ali oni koji 
plaćaju poreze, koji finansiraju nas koji ovdje sjedimo ne mogu da uđu u ustanove koje treba 
da ih predstavljaju i koji treba da rade za njih. Između ostalog jedan od najvećih problema, 
imali smo sjajnu saradnju sa udruženjem osoba sa invaliditetom i sa nizom drugih 
organizacija osoba sa invaliditetom. Jedan od projekata na koji sam zaista najponosniji, preko 
3 miliona KM ulaganja u uklanjanje arhitektonskih barijera. Dakle uklanjanje arhitektonskih 
barijera je prva prepreka ne mogu da dođu do problema na šalteru ljudi. Zato što ne mogu ni 
da uđu u zgradu ljudi. Obuhvaćeno javni poziv, poslano 49 ustanova se obratilo, 43 mislim da 
su ostvarila pravo, procijenjena vrijednost preko 3,5 miliona mi smo osigurali, nešto više od 3 
miliona također UNDP i služba za zapošljavanje dodatno doprinijela. Uklanjaju se 
arhitektonske barijere u školama,bolnicama, socijalnim ustanovama, sudovima, domovima 
zdravlja, ambulantama, fakultetima itd. Da ne nabrajam. Institucijama kulture. I ono što je 
jako važno, većinu u komisija koja odlučuje kome idu pare, kojim redoslijedom čine osobe sa 
invaliditetom. Neće sjesti ministar i reći ja sam dobar sa onim direktorom, daj prvo njega. 
Osobe sa invaliditetom su većina u toj emisiji i oni odlučuju kako, kome i kojim redoslijedom 
ide ovaj novac. Završen projekat „Životni put osobe sa  invaliditetom” da se vratimo na onaj 
problem s početka, ne znamo, tumaramo u mraku, pojma nemamo ni koliko problema imamo. 
I onda se sapletemo o neki problem i onda kažemo e vidi hajmo ovo rješavati. Dakle to nije 
strateški pristup. Napravili smo jedan projekat koji se zove Životni put osobe sa invaliditetom, 
gdje smo skenirali probleme različitih 15 grupacija osoba s invaliditetom i njihovih porodica 
po različitim periodima, dakle od 0-3, 3-6 itd, različitim periodima u životu i različitim 
oblastima života, zdravstvo, školstvo, rad zapošljavanje, slobodno vrijeme itd. Rezultat je 
ogroman pregled u preko 540 polja gdje vi tačno sada možete znati u redu šta je problem evo 
slijepe osobe u periodu od 40 do 60 godina u oblasti zdravstva. Odete i pogledate, imate sve 
taksativno naloženo, sa preko 15 fokus grupa stotine sati uložene u taj posao, imate sjajan alat 
da radite dalje. Konačno smo upalili svjetlo u toj mračnoj sobi i sada imamo pregled svih 
problema koji su pred nama i sada možemo ih redati i rješavati tim redoslijedom. Izdvojeno je 
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730.000 KM za podršku udruženjima između ostalog i osoba sa invaliditetom ali i različitim 
socijalnim i humanitarnim projektima. Nastavili smo stabilnu podršku Koordinaciji osoba sa 
invaliditetom i za narednu godinu im povećali budžetiranje za 20% računajući na osnivanje 
kancelarija za osobe sa invaliditetom. Jedna od strašnih stvari koje vam se dese kada vam 
priđu ljudi koji žive zatvoreni vrlo često u svoja četiri zida i kažu ja se nemam ni kome 
obratiti. Otvaranje kancelarija za osobe sa invaliditetom će biti konačno ta spona i to mjesto. 
Također donešeno je sistemsko rješenje za održavanje spomenika civilnim žrtvama rata. 
Prilaze mi na kod Tržnice ljudi i kažu mi godinama molimo da se spomenik očisti. Da se 
očisti. Napravili smo pregled, kontaktirali sve opštine, kontaktirali sva udruženja, civilnih 
žrtava rata, porodica, napravili kompletan pregled, registar svih spomenika civilnih žrtava 
rata, kada su se nekada pravile niko nije razmišljao o tome ko će ih održavati i preuzeli 
obavezu da Kanton Sarajevo od sada za sve, od njih ne znam tačno 80 i nešto, mislim da je u 
pitanju samo 6 ima tačno osoba odnosno institucija koja ih održava. Kanton je preuzeo 
odgovornost za održavanje svih ostalih i od sada je Kanton taj koji čuva dignitet ljudi koji su 
izgubili živote u agresiji na BIH. U oblasti rada i zapošljavanja radili smo na reformi tržišta 
rada. Osnovali jednu ogromno tijelo koje se zove Vijeće za reformu tržišta rada. Tu smo 
uključili eksperte ljude iz Udruženja poslodavaca različitih komora, privredne, obrtničke, 
ljude sa fakulteta i svih ministarstava koji su zaduženi i uradili desetine i desetine intervjua i 
razgovora sa ljudima koji su poslodavci, koji rade za poslodavce, koji dovode ovdje različite 
investitore i slično,da vidimo koji su to ključni problemi, šta i kako da raspetljavamo. 
Paralelno sa tim smo i te probleme i mnoge od tih problema i rješavali što će se vidjeti možda 
kasnije. Uvedeni supervizori za zapošljavanje i novi standardi transparentnosti u 
zapošljavanju u ustanove i ne institucije ali ustanove i preduzeća Kantona Sarajevo uz veliku 
podršku Ministarstva pravde. I između ostalog, osim suprevizora od sada i na internet stranici 
ne mora nema više skrivenih oglasa. Svaki oglas u Kantonu Sarajevo mora biti na internet 
stranici Službe za zapošljavanje. Ogroman je to efekat imalo i na efikasnost rada Službe za 
zapošljavanje. Kreirali smo Zakon o ekonomsko socijalnom vijeću, vi ste usvojili Nacrt, 
uskoro ćete pred sobom imati prijedlog na narednoj sjednici Vlade kojim se uključuju 
sindikati i poslodavci u svaku važnu odluku ovdje u Kantonu Sarajevo. Omogućeno radno 
iskustvo svima preko 8000 ljudi sa visokom stručnom spremom je na Službi za zapošljavanje. 
Na evidenciji Službe za zapošljavanje. Pola njih, a govorim samo o ovima sa VSS nemaju 
nikakvo radno iskustvo, 0 dana, a kakav god oglas da imate ili privatni ili javni kažu ne može 
ako nemate radno iskustvo. To su ljudi koji su najosjetljiviji na ovu mogućnost da napuste 
Sarajevo da napuste BIH, da idu vani. Dakle donijeli smo odluku prema kojoj sve institucije 
Kantona Sarajevo moraju otvoriti svoja vrata u skladu sa Zakonom o volontiranju, omogućiti 
dugoročno volontiranje, prijaviti se i imati punu saglasnost i punu potvrdu da imaju radno 
iskustvo. Za podsticaj u zapošljavanju, ogroman, glavni problem u BIH nezaposlenost. I vi 
imate milione na službi za zapošljavanje, problem su administrativne i političke prepreke da 
se ti milioni ulože. Dakle najveći problem u Službi za zapošljavanje je bio da se potroše pare 
za najveći problem koji država ima. Ubrzali procedure, otklonili sve prepreke. Ove godine sva 
sredstva koja su bila na Službi za zapošljavanje, sve smo investirali, preko 17 miliona za 
otvaranje 2800 radnih mjesta u Kantonu Sarajevo. Između ostalog većina njih za mlade, 
značajni programi za zapošljavanje šehidskih porodica. Podrška struci, bila je tu jedna 
neuvezanost. Imate ljude na UNSA koji su naša najveća pamet, imate u isto vrijeme ljude u 
struci, plaćate i jedne i druge a ne uvezujete i ne koristite kapacitete njihove. Uvezali smo, 
uveli smo kvartalne susrete stručnih i naučnih radnika, podržali printanje i stručnih časopisa, 
kupovali posebne knjige, obogaćivali biblioteke za naše i buduće studente i stručnjake. 
Također uvezivanje stručnih radnika, ljudi se međusobno ne znaju. Rade u ustanovi u resoru, 
ministarstvima, ne znaju se, a svakodnevno rade i sarađuju. Jako puno problema tu izbija. Od 
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sada, jednom mjesečno imaju susrete gdje se tematski zaključuje, rješavaju se problemi u 
radu. Uvedene naknade za staratelje po službenoj dužnosti, što je bila naša zakonska obaveza 
a nije se radilo i nije se izvršavalo. Uveli su superviziju za stručne radnike u ustanovama 
socijalne zaštite, obaveznu superviziju. Nezamisliv je taj posao bez supervizije bilo gdje u 
razvijenom svijetu. Konačno smo otklonili i taj problem. Angažovali također zaštitare u 
Centrima za socijalni rad. Jedan od privih zahtjeva kada smo obilazili, a obišli smo sve u 
resoru naravno, je bilo napadaju nas ljudi. Tuku nas. Molim vas zaštite nas. I drago mi je 
zaista da smo uspjeli i taj problem riješiti. Od kako smo riješili nije bilo više zabilježenih 
napada. I zapošljavanje stručnih radnika. Ja pretpostavljam zbog činjenice da ranije nije bilo 
konkursa na određeno, zapošljavale su se desetine i desetine ljudi na određeno. I ustanove su 
trošile konstantno. Samo u Centru za socijalni rad preko 31 stručni radnik sada zaposlen. I tu 
imate jednu stabilnost dugoročnost na koju se možete osloniti. Podrška Centar za socijalni 
rad. Mislim ne okrečene kancelarije po 10 godina. Nema papira za printanje da vam izdaju 
rješenje. Nema goriva da odu na teren da vide slučaj na kojem trebaju da rade. Fala bogu sve 
smo riješili i prevazišli. Što se tiče podrške ustanova višemilionsko investiranje u toku ove 
godine u ustanove socijalne zaštite. Nismo dozvolili da se više štedi na ovim ustanovama. 
Dakle u Centru  za socijalni rad na tri nove zgrade krovovi su prokišnjavali, nisu ljudi su 
radili na računarima po 16 godina starim. Mi smo tu gubili stotine radnih sati kada to 
pretvorite u pare to su milioni koji odlaze iz Kanton Sarajevo. Zato što onaj službenik mora 
10 puta isključiti kompjuter i izgubi sat vremena posla na tome. Da ne nabrajam po 
ustanovama sada, ali višemilionsko ulaganje u sve ustanove socijalne zaštite i riješeni 
dugogodišnji problemi. Najveće ulaganje ja mislim da je bilo u Gerontološki centar koji je i 
dalje najzapuštenija ustanova, dobro obratite pažnju na Gerontološki centar. Mi smo ove 
godine preko pola miliona sa Ministarstvom prostornog utopljavanje, 300.000 za stanicionar, 
preko 200.000 za kupatila, da ne nabrajam dalje ali i dalje ta ustanova treba jako puno pažnje, 
kao i druge ustanove. Djeca bez roditeljskog staranja, trudili smo se da imamo jednu posebnu 
osjetljivost prema toj djeci. Radili smo na transformaciji Doma za djecu bez roditeljskog 
staranja Bjelave. Omogućili ovaj jedan prvi, važan korak gdje studenti više nisu u samom 
domu, nego su u studentskim domovima. Osnovali smo službu za hraniteljstvo koja treba da 
pomogne ovom institutu strateški važnom institutu. Zatekli smo SOS sela koj anisu imala 
riješeno pitanje finansiranja, riješili smo, stabilizirali finansiranje prema SOS selu. Što se tiče 
javnih kuhinja, ove godine, jednim jako uspješnim projektom zajedničkim Ministarstva javnih 
kuhinja, inspekcije, veterinarske stanice osigurali prvo najveću do sada donaciju. Druga stvar 
da su sve te donacije po PS-u, svaki komad mesa sa papirom i uštedili opet desetine hiljada 
KM zato što smo tonama mesa koje smo tada uspjeli i zakupili smo za njih i posebne 
hladnjače, koje smo tada uspjeli sačuvati i nismo morali povlačiti od dobavljala desetine 
hiljada KM: ušteđeno je na ovaj način, povećan kvalitet hrane. Također uložili smo, 
promijenili jelovnike, značajno poboljšali hranu, količine mesa, mlijeka itd, uveli puno veću 
raznovrsnost. Izdvojili preko 200.000 za to. I povećali smo sufinansiranje plata ljudima 32 
osobe rade u javnim kuhinjama. Povećali smo i plate. I dalje je to daleko od dostojanstvene 
plate ali smo i to uradili. Za izbjegle i raseljenje radili vrlo intenzivno u koordinaciji 
migrantske krize, okupili sve ljude iz vladinih, nevladinih, međunarodnih i svih organizacija 
jer nemamo nadležnost a imamo problem na ulicama i ne možemo ga tek tako gledati. I onda 
redovnim sastancima, redovnim radom sanirali sve probleme, preduhitrili mnoge probleme 
koji su nas trebali i mogli zadesiti. Na žalost zbog nerazumijevanja viših nivoa vlasti 
odlučeno je da se dva velika kampa naprave u Kantonu Sarajevo, svaki problem koji se ovdje 
desi, a vezan je za migrante znate tačno kome možete fakturisati. To su ljudi koji su odlučili 
da se ne bave svojim poslom. Umjesto da naprave veliki broj kampova u čitavoj državi, na taj 
način nigdje da ne naprave problem, ni jednoj zajednici i da omoguće povlačenje sredstava 
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preko 15 miliona eura, nisu povukli stranih sredstava ko ji su im stajali pred nosom. Mogli 
smo investirati u lokalne zajednice, omgli smo dobiti sa migrantskom krizom, izgubili smo. 
Uspostavljen mehanizam readmisije u Kantonu Sarajevo. Jedan vrlo važan mehanizam, da ga 
nemamo, a Sarajevo je važno zbog međunarodnog aerodroma možemo izgubiti ovaj vizni 
režim, uspješnoj saradnji sa svim opštinama i to smo uspjeli riješiti. Podrška održivom 
povratku, 450.000 KM za projekte održivog povratka, najviše za Srebrenicu koja ovih dana 
vidite šta sve trpi i upratili ste sigurno šta se dešava. 350.000 za Srebrenicu i tu su također još 
neke 22000 za Stolac, vidimo i šta se u Stocu dešava, dole za podršku Domu zdravlja u kom 
se uglavnom povratnici liječe, a koji je totalno zapušten od lokalne zajednice vrlo slično za 
dom Bijeljina, odnosno za ambulantu Janja itd. Da ne nabrajam. Također vrlo intenzivan rad 
na projektima izgradnje objekata za stanovanje. Dobivamo džaba sredstva, CEP 2 projekat. 
Dakle ljudi nam nude pare daju nam Kanton Sarajevo ne mora davati svoj novac, da zatvore 
kolektivni centar Hrasnica, da izgrade desetine stanova za izbjegle i raseljenje, šta mi radimo? 
Ništa. Stoji Hrasnica zbog 30.000 KM duga VIK-u. Dakle našem preduzeću duguju 30.000 
KM a 1,5 milion čeka zbog 30.000 KM. MI smo, kompleksan je projekat ono što je bilo 
nadležnost Kantona, sve smo riješili imovnisko pravna okolčavanja, tamo-vamo, ove dozvole 
i sada smo doveli do dijela gdje glavni projekat treba da implementira nivo FBIH. Također 
otkočili pitanje, imali novac za izgradnju zgrade u Hadžićima, nije postojala saglasnost, uz 
jako dobru volju načelnika otkočen je i taj projekat i otkočen projekat izgradnje zgrada u 
Gladnom polju. Također tu smo imali problem na sudu ali smo uspjeli ubrzati procese i 
dobivamo desetine stanova. Što se tiče aktivnosti koje su trenutno u toku, nisu završene 
izmjene i dopune Zakona o socijalnoj zaštiti će se naći na narednoj sjednici Vlade, uskoro će 
doći i pred vas, sve ono o čemu ste pričali i što ste govorili od izuzimanja automobila, od 
omogućavanja zdravstvene zaštite svoj djeci, itd. Da ne nabrajam, od uvođenja novih 
kategorija, samohranih roditelja i slično. Sve apsolutno imate u tom novom Zakonu. Ja se 
najiskrenije nadam da ćete podržati ove promjene. Između ostalog 1000 KM za svaku 
socijalno ugroženu porodilju, imate u ovom Zakonu i omogućit će im se na ovaj način. 
Donatorska platforma za sve naše ustanove da uvedemo transparentnost i malo promovišemo 
više pomoć našim ustanovama. Rješenje pitanja zgrada za socijalno stanovanje u Otesu ovo 
smo vrlo intenzivno radili. Dakle nalazimo se pred rješenjem još Pravobranilaštvo da riješ 
određene tačke na koji način da se to reguliše. Milion KM Kanton Sarajevo gubi zbog ovoga. 
Potrebna je hrabra odluka. Nećete dobiti rješenje koje će biti povoljno ako budete neko ko 
bude predlagao imao hrabrosti da ga predloži. Sada imamo katastrofalan ugovor. Iz njega se 
treba izvući, treba sačuvati 14 do 17 miliona Kantonu. Ne možete to dobiti sa dobrim 
ugovorom. Ali možete dobiti solidan ugovor. U minusu smo možemo doći na nulu, obratite 
pažnju na to i nemojte dozvoliti da milion KM godišnje propada. Nova zgrada u Domu 
Nahorevo, počeli smo neke pregovore sa UNDP i sa bolnicom Jagomir. Ja se iskreno nadam 
da će se ovo pitanje konačno riješiti. 600.000 KM nam je kirija, podsjećam vas. I izrada 
registra osoba sa invaliditetom u saradnji sa višim nivoima vlasti, predložili smo im jedan 
jako dobar model koji mogu replicirati na sve kantone. Nadam se da će ga i prihvatiti. Za 
narednu godinu vam je osigurano u budžetu:  povećanje socijalnih naknada za 10%, treba 
samo htjeti sve imate. Dakle 10% povećanje svih socijalnih naknada. Povećanje džeparca za 
korisnike ustanova socijalne zaštite sa 30 na 100 KM. Osigurano u budžetu samo trebate to 
uraditi. Uvođenje jednokratne pomoći za porodilje o kojima sam spominjao u visini od 1000 
KM, povećanje finansiranja smještaja u Sigurnu kuću koja se trenutno 70% samo finansira od 
Kanton Sarajevo. Uvođenje zdravstvenog osiguranja za svu djecu u Kantonu Sarajevo. 
Uvođenje programa stariji brat- starija sestra za djecu koja su u riziku i djecu bez roditeljskog 
staranja. Uvođenje dnevnih centara, 1,8 miliona KM na budžetu našeg Ministarstva u 
prijedlogu. Imate na socijalnim programima. Bit će zahtjevno napraviti taj socijalni program, 
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ono kako smo ga mi projektovali u saradnji sa organizacijama nevladinim koje već na tome 
rade. 1,8 miliona KM dobrom voljom ove Vlade.  
Kada govorim o zapuštenosti, ne mislim da je to toliko do mojih prethodnika. Mislim da je u 
pitanju dobra volja Vlade. Ova Vlada je bila socijalno i jeste socijalno osjetljiva. Ima tu 
socijalnu osjetljivost, neće da štedi na socijali i mislim da morate zadržati tahj duh ako 
promijenite Vladu. Također osigurano povećanje redovnog finansiranja ustanovama socijalne 
zaštite za više od 1 milion KM. I povećanje sufinansiranja stanovanja, uvođenjem novih 
kategorija poput djece bez roditeljskog staranja. Ta djeca nemaju nikoga osim vas, u vas 
gledaju. Imate  novac osigurajte im da imaju sufinansiranje stanovanja. Oni ne mogu to dobiti 
ni od mame ni od oca. Imate novac završite to. Isto tako za žene žrtve nasilja kada napuste 
sigurnu kuću da ne idu u ruke svojim predatorima. Da sumiram, jako puno smo radili, ali opet 
ovo je sve rezultat timskog rada, sjajnog tima Ministarstva, sjajnog tima Vlade i svih vas koji 
ste nas podržavali. Stojimo vrlo poniženi pred ogromnom podrškom javnosti, zaista. Dakle 
ovo što smo doživjeli nismo očekivali i osjećaj je onako ponižen. Ali i počašćeni i osjećamo 
obavezu. Obavezu da ovo nastavimo. Možda ćemo promijeniti front ali borba ostaje ista. 
Idemo dalje. Hvala.” 
 
 
Ministar unutrašnjih poslova Admir Katica (citiramo): 
„Drage građanke i građani Kantona Sarajevo, sve vas lijepo pozdravljam. Ja sam tako sretan, 
ponosan i zahvalan bogu što se danas nalazim n a ovom mjestu i što sam bio dio ekipe koja je 
godinu dana budila nadu građanima da ovdje može puno bolje. Ja sam svjedok toga da je i u 
polju sigurnosti gdje je Vlada pokazala svoje lice, MUP pokazao svoje lice da je i to dokaz 
ove moje prve početne rečenice. Kada bi morao u nekih 30-40 sekundi reći šta je to suština 
onoga što je rađeno u ovom polju sigurnosti, polju policije rekao bih to je vladavina prava i 
Zakona kao prvo. To je ono sa čime se Ministarstvo unutrašnjih poslova i Vlada Kantona 
Sarajevo prvo srela kada smo došli na ovu poziciju. Sjetite se prošle godine kada se pokušalo 
vaninstitucionalnim metodama medijskom harangom, pritiscima, lažima, omanuti 
institucionalno odlučivanje u pogledu ocjene rada policijskog komesara, smjene policijskog 
komesara, tada smo mi kao Vlada pokazali pravo lice kako se brani država, kako se  brani 
vladavina prava, vladavina Zakona, procedure, institucije, u ovom slučaju Nezavisni odbor, 
ministar, Vlada itd. Drugo što bih rekao to je nešto što mož e biti istorijski rezultat ove Vlade, 
a što je u suštini banalno. Dakle vratili smo struku u policiju. Vratili struku u policiju iako je 
to nešto što je kondicijus sinekvanon, nešto bez čega se ne može u svakoj drugoj oblasti. Kada 
slomite nogu, povrijedite koljeno, idete ortopedu,znate da je on završio tu školu i da će vas 
liječiti kako treba. U policiji je do sada bilo banaliziranje policijskog posla, bagateliziranje 
policijskog posla, nije bilo potrebno da završavate posebne škole, posebne fakultete,da bi ste 
bili dobar kriminalistički istražitelj da se ne bi dešavali slučajevi Dženan Memić, Sanjin Sefić, 
da e ne bi dešavali takvi kolapsi u sigurnosnom  i pravosudnom sistemu. Vratili smo struku 
tim zakonom o unutrašnjim poslovima. To je jedan veliki, historijski rezultat ove Vlade. Taj 
Zakon, Zakon o unutrašnjim poslovima i Zakon o policijskim službenicima rodio je još 
nekoliko principa koji su učvršćeni na ovaj način. Borba protiv korupcije i nepotizma nema 
štele, nema teorijskih osnova, pravnih osnova u ovome Zakonu da bude korupcije i nepotizma 
u zapošljavanju u policiji. Svi budući kandidati, budući policijski službenice i službenici, 
mogu znati da imaju pošten sistem ispred sebe. Imamo formirane komisije na zakonskim 
osnovama, koje su šarolikog sastava, gdje imamo svojevrsnu međukontrolu između članova 
komisije, svojevrsne suprevizore koji kontrolišu i ne daju da se rađa plodno tlo za bilo kakvu 
korupciju, za bilo kakav nepotizam. Transparentnost, upravo ovo o čemu sam govorio. Mi 
smo neki dan objavili preko 1200 pitanja koja se na našoj web stranici. Svi budući policajci 
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mogu znati koja će ih tačno neko pitanja pitati. Ako su spremni da budu policijski službenici, 
sjest će učiti, naučiti ta pitanja, i izaći u jednakoj utakmici sa svima, izboriti se za mjesto 
policijskog službenikak oji će odgovarati građanima. I osiguravati sigurnost građana. Radili 
smo na pravima policijskih službenika, upravo kroz ovaj Zakon, uspjeli smo usvojiti 
dvostepenost koja je potpuno drugačija od onog sistema kakav smo imali. Dakle, onaj sistem 
u kojem je bilo kadija ti tuži, kadija ti sudi, sve jedna osoba može odlučiti i pravima 
policijskih službenika, mi sada imamo pravi drugostepeni organ koji može odlučivati o 
pravima policijskih služebika i zaštiti ih. Pored ove zaštite ova Vlada je izmijenila kolektivni 
ugovor prošle godine, mi radimo sada na novom kolektivnom ugovoru, princip je bolja, 
poboljšana jača prava policijskih službenika i što bolji materijalni položaj. Radili smo i na 
poboljšanju integriteta policijskih službenika. U tome, zbog određenih razloga nismo do kraja 
uspjeli kada je u pitanju eksternaliziranje unutrašnje kontrole koja se u dijagnostičkoj studiji 
koja je urađena od strane USAID spominje kao jedan od osnova jačanja integriteta policijskih 
službenika. Ovdje je to dočekano kao neki čin nastojanja da se ostvari politička kontrola, što 
apsolutno ne stoji i ja tvrdim to kao ministar unutrašnjih poslova i kao neko ko je u sektoru 
sigurnosti dugo godina da je to jedan od osnova kako bi ojačali integritet, poštenje policijskih 
službenika, bolje policijske službenike u praksi. Radili smo na depolitizaciji policije, ovim 
zakonom je rečeno, ne može biti niko policijski komesar ko je ikada u životu bio član 
političke stranke. Ko je bio na izvršnoj funkciji, ko je bio ministar MUP-a, bio ministar bilo 
gdje, ne može više biti policijski komesar, kao što je to bilo prije. Imali smo ljude koji su 
danas u političkoj stranici, danas su na političkoj funkciji, već sutra su potpuno nezavisni, 
profesionalni, depolitizirani, naravno navodno i radni posao upravo u cilju ostvarivanja 
političkih ciljeva. Ono što su nam zamjerali, a što smo mi smatrali da je suština našeg rada da 
imamo jaku policiju. Ja se pitam koja to država, koja to politička struktura ne želi jaku 
policiju. Jaka policija je ono što treba nama kao državi, treba nama kao građanima. Policija 
koja zna, policija na kojoj smo radili da imao reformu znanja, uspostavili smo saradnju sa 
bazama znanja u Kantonu Sarajevo: Fakultetom za kriminalistiku, kriminologiju i sigurnosne 
studije, Pravnim fakultetom, Fakultetom političkih nauka odsjekom sigurnosti. Dakle da 
izgradimo one sisteme, edukacijske modele da imamo savremena znanja u borbi protiv 
savremenih oblika kriminaliteta, u borbi za bolji osjećaj sigurnosti građana. Jaka policija, jaka 
policija je ona koja ima helikopter. I to i dan danas tvrdim. Koliko god je ovdje neko lagao, 
spinovao, koliko god je htio da neko od toga napravi politički kapital, to nije istina. Ja i sada, 
kao ministar unutrašnjih poslova i kao neko ko je ekspert iz ove oblasti kažem, doći će 
vrijeme, siguran sam u to, kada ćemo vdijeti koliko je to bitno. Kada neko strada u nekom 
bespućju na Bjelašnici, kada budemo ne daj bože imali poplave, neke ekstremne situacije, 
pitat ćemo se gdje je. Nije tačno 40 miliona maraka. Nije tačno. 10 miliona dolara, ili negdje 
blizu 17 miliona KM. Isto onoliko koliko koštaju oni helikopteri koji su došli u Oružane 
snage. Isto. Ne duplo više, isto. Na tih 10 miliona dolara dodatna oprema neophodna, hangar, 
obuka pilota, to je projekat koji živi 30 godina narednih. Vaša djeca imaju benefite od toga, i 
moja. Jaka policija je ona koja ima preventivne mehanizme jake. Ima video nadzor. Ja ću vas 
obavijestiti u prošloj godini ova Vlada i ovaj MUP je uspio uraditi to da ulaz i izlaz u Kanton 
i iz Kantona su pokriveni video nadzorom. Ne može se više desiti da neko počini krivi čno 
djelo, pobjegne u RS a da to nije zabilježila kamera. Sada to znamo. To je jaka policija. Ove 
godine, do kraja godine, nadam se, imat ćemo video nadzor na svim raskrsnicama u gradu 
Sarajevu. To je jak preventivni mehanizam. Ono što nama treba. Pomogli smo i drugima. Mi 
nismo sigurnosni sistem takav da ga poistovjećujemo sa Kanton Sarajevo. Kanton Sarajevo je 
svoja administrativna jedinica. Sigurnost je širi pojam. Morali smo pomoći posebno krilima 
BIH. Pomogli smo USK; kada je trebalo u borbi vezano za migrante. Pomogli smo našem 
desnom krilu BIH BPK u opremi, u naoružanju koje nisu imali, nevjerovatno je koliko su 
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malo imali i hvala bogu pa nismo znali to prije. Evo čim smo saznali radili smo na tome da 
kapacitiramo ove ljude, da se mogu da oni se mogu osjećait sigurno radeći svoj posao. 
Obezbijedili smo i to da obuče policijske službenike kojima nedostaju za njihov rad. Radili 
smo Zakon o nabavljanju, pored Zakona o unutrašnjim poslovima, Zakon o policijskim 
službenicima, uradili smo Zakon o nabavljanju, nošenju i držanju oružja koji je otklonio 
prepreke koje su postojale dugo da naši građani ne mogu ostvariti pravo da nabave oružje. I to 
je na neki način spinovano na ovaj ili na onaj način, ali to je jedan od Zakona koji je stvorio 
pretpostavke za legalno posjedovanje oružja koje je uvijek prihvatljivo. Ilegalno je ono protiv 
kojeg se borimo. Na koncu želim reći da smo ostvarili određene rezultate u borbi protiv 
kvaliteta i to onoga koji je najviše tištio građane Kantona Sarajevo. Za 30% je manje 
maloljetnih počinilaca krivičnih djela na području Kantona Sarajevo. 30%. 1/3 manje u 2019 
nego što je to u 2018. 40% manje je krađa putničkih motornih vozila. Pola od tih 40%, 50% 
dakle se vrati vlasnicima tih vozila. Ubistva koja smo imali, koji su uvijek izazov za svaku 
policiju, sve rješavano upravo po onim stručnim principima, kriminalističkim principima, 
prva 24 sata, prvih 48 sati i riješena su. Osigurala policija velike događaje na području 
Kantona Sarajevo tokom cijele protekle godine, svaki mjesec, ovaj MUP Kantona Sarajevo 
ima jedan veliki događaj koji ih obezbjeđuje i siguran sam da MUP Kanton Sarajevo i 
policijski službenici mogu biti uzor svim drugima u BIH kada je to u pitanju. Ja se na koncu 
želim zahvaliti, još jednom vam reći da sam sretan i ponosan što sam dio ove ekipe, da ovo 
nije priča koja je završena, ovo je priča koja je živa. Nada je stiga u Sarajevo, ona će živjeti i 
živjeti ako Bog da. Hvala vam.” 
 
Ministar za boračka pitanja Ismir Jusko se obratio Skupštini: ”Poštovane zastupnice, 
poštovani zastupnici, uvažene kolegice i kolege iz Vlade, poštovani građani Kantona Sarajevo 
sve vas najiskrenije pozdravljam. Možda u inicijalnom dijelu i nije mi bila namjera da se 
obratim, ali u međuvremenu sam tu odluku promijenio. Nastojat ću da moje obraćanje bude 
kraće i da možda bude malo drugačije od mojih prethodnika. Prije otprilike 13 mjeseci kada 
smo prvi put sjeli zajedno i razgovarali kao novi članovi Vlade, tada smo 3 zaključka donijeli 
zajednička, a to je da ne postoji škola za ministre, niko vas ne može spremiti za ono što će vas 
čekati na tim klupama, sva vaša životna, sva vaša profesionalna iskustva u jednoj jedinici 
vremena koliko god da mi tu budemo bili, doći će do potpunog izražaja. Naš privatni životi tu 
prestaju, bit ćemo izloženi kritikama, bit ćemo izloženi pritisku sa svih strana, kako od 
građana, tako i od predstavnika zakonodavne i izvršne vlasti sa svih nivoa. Oni koji nemaju 
stomaka da takve pritiske izdrže veoma teško se mogu suočiti s aonim što ih čeka u njihovom 
Ministarstvu. I ono što je bio naš finalni zajednički zaključak na samom početku, a to moje 
kolegice i kolege mogu potvrditi da smo rekli da smo mi listopadi, da smo rekli, da možemo 
biti cijeli mandat, a da možemo otići sa tih pozicija u narenih par mjeseci. Meni je tako žao 
što nismo imali jučer kamere da snime našu sjednicu Vlade. Neko da je snimo tu sjednicu 
Vlade i da je pustio ja garantujem da bi 90% građana pomislilo da je to prva sjednica a ne da 
je to evo sjednica prije ovog mandata. Od samog početka pa sve do tada radili smo kao jedan 
tim, i sada ću biti malo ličan i otići u Ministarstvo koje predstavljam. Ministarstvo za boračka 
pitanja niej razvojno Ministarstvo i više puta sam istakao u medijima, a i svojim kolegama da 
evo u gotovo 30 godina radne karijere, nikada lično nisam prolazio kroz teži period u životu, 
kroz teže razdoblje samo iz jednog prostog razloga što se svaki dan suočeni sa velikim  
brojem tragedija i tužnih priča koje morate da slušate. Znate šta mi je davalo snagu u ovom 
poslu i zbog čega sam izdržao? Zbog ovih ljudi ovdje. Zbog toga što svaki put kada sam 
tražio bilo koju vrstu podrške, zbog otga što svaki put kada sam tražio razumijevanje od ovih 
ljudi to je razumijevanje dolazilo budite uvjereni za Ministarstvo za boračka pitanja svaki 
prijedlog od moje malenkosti koji je došao nije bio jedne jedine sekunde razmišljanja niti 
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pitanja, niti potpinja, da li to treba uraditi. To su ovi ljudi istovremeno odmah podržali. 
Sigurno da nije bilo takvih odnosa ja ne bih mogao izdržati pritisak koji sam imao sa sastrane 
i sve ono što sma na svakodnenoj bazi imao prilike da slušam. Kada smo došli u situaciju da 
razgovaramo šta je to plan Ministarstva za broačka pitanja moja je želja bila da odmah 
krenemo u program zapošljavanja. Odmah sam dobio sredstva za te stvari, 130.000 KM za 
zapošljavanje predstavnika boračke populacije za 45 dana skinuli smo 23 predstavnika sa 
biroa, nakon toga njih još 14, nakon toga njih još 12. pomogli smo boračkim zadrugama, uveli 
smo prvi put u istoriji ovog aministarstva program koji je vezan za naše kvadriplegirače i 
paraplegičare, odsnono personalnu asistenciju. Ljudi koji to do sada nikada nisu imali. Ljudi 
koji nisu imali svoj život. Tragedija je da imate ljude koji po šest do osam mjeseci žive u 
svojim stanovima a nisu imali prilike da izađu ispred svoje zgrade zbog toga što im niko to 
nije mogao pomoći da urade. Sa druge strane kada je u pitanju rješavanje stamenih problema 
predstavnika boračke populacije prošle godine su potpisani ti ugovori za 33 stana, ali za iduću 
godinu je planirano da idemo na oko 50 . sljedeći ministar za boračka pitanja koji bude došao 
ovdje imat će dosta komotniji posao da uradi stvari koje bi trbali čekati se naredne dvije 
godine, sada je to završeno malte ne u jednoj godini. I on što je izuzetno bitno istaći, ja sam to 
i medijski više puta rekao, a to je da biološki sat radi protiv boračke populacije i ne bi 
vjerovali šta na dnevnoj bazi samo prolazi kroz ovo Ministarstvo. Koliko mladih ljudi, kada 
kažem mladi ljudi, za mene su mladi ljudi koji još nisu napunili 50 godina, koji su malte ne u 
jeku svoje životne karijere i snage, ali imaju najteža oboljenja, karcinome, tumore, leukemije i 
da ne nabrajam dalje. I dolaze u ovo Ministarstvo da traže pomoć od nas. U tri navrata sam 
tažio od svojih kolega i kolegica u momentima kada je bila kriza sa budžetom da mi daju 
podršku, znate koliko je trajalo razmišljanje? Ni sekunde. Dali su podršku. I prvi put u istoriji 
svih Vlada, u istoriji ovog Ministarstva da smo dočekali da jednokratne pomoći dođu do 
januara mjeseca ove godine. Prije se to sve završavalo do augusta mjeseca. Sumirano, bez 
ikakvog opterećenja gdje će otići moja profesionalna karijera i politička, možda će ovaj govor 
da me skupo košta, ne interesuje me. Hvala vam za sve što mi uradili. Hvala puno.” 
  
 
Ministar komunalne privrede i infrastrukture Srđan Mandić se također obbratio Skupštini 
kako slijedi:”Teško je poslije komandanta Švabe izaći, ja ću vam, potpuno mi je sada 
promijenio koncept moje priče. Ja sam u ratu bio u jednoj maloj nebitnoj jedinici koja je 
onako skromna bila, ali kada se pojavi Švabo i kada se pojave Vikićevci mi smo znali da smo 
sigurni. I vjerujte mi u nekim danima krize kojih je bilo, danima prijetnji koje smo dobivali, 
koje sam ja lično dobivao, najznačajnija poruka koju sam dobio jeste kada mi je Švabo rekao 
dvije stvari, kaže ako treba preselit ću svoj kabinet odmah do tvoga pa ti koji te napadaju nek 
dođu prvo kod mene, pa neka sa mnom razgovaraju. Druga stvar, imaš moj broj, trebat će mi 
da dođem do mjesta gdje te neko napadne onoliko vremena koliko budem udaljen. E to je 
naša Vlada i to je ono što mnogi od vas ovdje ne razumiju, i neće razumjeti ali su razumjeli 
građani i razumjeli smo mi. Komandante hvala ti, ponosan sam i na 92 i na 95 što sam bio s 
tobom i ponos sam na ovih godinu dana što sam dijelio s tobom. Hvala ti puno. Dakle, neću 
sada potpuno, kratko ću pričati o nekim stvarima, puno je bilo prilike, iako nisam nikada 
razumijevao ovaj parlament. Ovdje su nas proglašavali da smo neki gosti, čini mi se da je 
gospodin Marić govorio, kao vi ste gosti. A radimo ovdje. Pa nam nisu dali da gvorimo, 
koliko puta sam Dinu tražio, daj mi da nešto kažem, nemaš pravo. Pa evo izdržite pet, šest 
minuta da vjerovatno posljednji put u ovoj ulozi nešto kažemo. Ne da bi čuvali fotelje. Mi 
smo ovdje došli iz potpuno drugih pobuda. I to ćete vrlo brzo vidjeti. Nama fotelje nisu bitne. 
Nama ste bitni vi koji ste nas izabrali, a posebno građani zbog kojih smo sve ovo radili. Mi 
smo imali svoje živote prije ovoga, imat ćemo ih i poslije toga, dakle ovih pet, šest ili deset 
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minuta, koliko budem govorio, nije vapaj da ova Vlada preživi. Ne, ovo je naš izvještaj onima 
koji su nas birali, onima koji u ovom momentu šalju nama poruke i govore izdržite, dobri ste. 
Moram jednu priču ispričati. Dakle kada je stranka iz koje dolazim par dana pred formiranje 
Vlade napravila jedan strateški sastanak, doveli smo jednog dragog profesora, i onako ja sam 
ga pitao nakon što sam saznao koja Ministarstva dobivamo, reko profesore šta  bi ste vi nama 
preporučili. I onda je on rekao naravno kultura, obrazovanje, ovo ono. Reko a komunalna 
privrede? Nipošto to ne uzimajte. Dopala me komunalna privreda, koa što je ministra Štetu 
dopao javni prijevoz. I gle čuda, dvije stvari koje su prepoznate kao prostor u kojima je 
najveći napredak napravljen su ove dvije oblasti. Dakle, moguće je. Moguće je kada radite u 
dobrom timu, i moguće je kad radite stvari koje su transparentne i u interesu ljudi za koje 
radite. Priča je počela sa radom ja sam o tome govorio i neću se ponavljati kakao smo 
svojevremeno bili dočekani u toj firmi, ali ono što smo kao ova Vlada prepoznali kao prvu 
potrebu, prvi prioritet, šta bi smo mi to trebali uraditi da bi građani osjetili da smo došli. Dugo 
smo razgovarali bilo je jako kreativnih ideja, onda smo rekli hajmo očistiti Kanton. To je 
valjda prva stvar ko ju trebaš uraditi kada dođeš u neki novi prostor. I to smo uradili. Mnogi 
su se šprdali sa viših nivoa, kao to oni nešto čiste. Simbolična je bila ta akcija čišćenja. Mi 
jesmo očistili 150 deponija, desetine i stotine hiljada tona otpada ali smo počeli čistiti nešto 
što malo više smrdi i malo ovako teži ima a to je kriminal, korupcija, nepotizam i sve ono loše 
što smo zatekli u našim ministarstvima. Zato su se šprdali s nama, zato što smo počeli čistiti 
Kanton Sarajevo. U firmi RAD ste bili s nama zajedno svjedoci kada smo našli hotel 
apartman koji je plaćen 1 milion KM. O tome smo dovoljno pričali. U firmi RAD ste zajedno 
s nama svjedočili uslovima u kojima ti ljudi rade bez odijela, bez adekvatnog prostora za 
presvlačenje, bez vozila novih. To nikome nije od sindikata tamo smetalo. Smetalo im je kada 
smo prvi put smijenili direktora. Tada su se prvi put javili i tražili zaštitu. Javljaju se i ovih 
dana kada smo smijenili još dva direktora zato što ne rade svoj posao. Kažu mi tamo 
saobraćaj u mirovanju., čovjek doživljava mobing. Kakav može mobing doživjeti neko ko je 
800.000 KM minusa napravio. Ti moraš biti umjetnik pa od tako jednog odjela gdje samo 
trebaš doći naplatiti parking koji ljudi, za auto koji ljudi ostave, 800.000 KM maraka uraditi 
minusa za prošlu godinu. Nemam problem ako taj čovjek ima mobing. Taj čovjek mora da 
radi. Samo smo, a ovdje su to draga kolegica Kerla tražila od nas da pauk počne malo bolje 
raditi. Pa je počeo raditi kolegice Kerla i sada su tih prihodi udvostručeni. Nosimo i one 
džipove koje ste tražili. I kante koje ste tražili smo također dovukli tamo gdje treba. Ono što 
želim reći kada je u pitanju RAD ja ću skratiti priču. Nikada više radnici RADA, vama se 
obraćam, nemojte ići i ne morate ići na privatne posjede i praviti nekome vikendice. Nikada 
više to nemojte raditi. Nikada više nemojte čistiti privatne ulice za koje firma nema ugovor, to 
ne morate raditi, do sada ste morali. Nikada više ni jedan letak, ni jedne političke stranke ne 
mora se distribuirati po firmi. Ono što je meni i premijeru nuđeno, ako budemo pametni da 
ćemo imati 5000 glasova tamo, nikada se više ne smije desiti. Ovdje ostaje 17 ljudi koji će 
umjesto nas čuvati vas i govoriti o tome i stojimo vam na raspolaganju. Firma RAD više 
nikada ne smije postati ono što je do sada bila servis jedne vladajuće stranke. Firma RAD i 
sve druge komunalne firme moraju biti servis građana zbog kojih živimo. To je suštinska 
razlika. Pričat ću o firmi Toplane odnosno onom dijelu godine na koji sam posebno ponosan a 
to je kada je Federalna Vlada koji danas čekaju vako i cijelu godinu jedu kokice i gledaju šta 
se dešava u Kantonu Sarajevo. Brutalno zajedno sa preduzećem BH gas podigla cijene plina 
za 30%. zajedno smo ovdje prepoznali taj napad i zajedno smo usvojili odluku o 
subvencioniranju gasa. 7.560.000 KM je to koštalo građane Kantona Sarajevo. Da su barem 
pola toga preuzeli na sebe, najmanje jednu modernu kotlovnicu na plin smo mogli napraviti. 
Mogli smo hiljade stanova koji nas dana, koji koriste sredstva  koja zagađuju zrak, prebaciti 
na ona koji koriste čistija itd. To govorim koliki je politički pritisak bio na ovu Vladu i na 
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ovaj Kanton. I tome smo se oduprijeli zajedno. Imate preduzeće Bags u Vogošći o kojem 
nismo pričali. Koji je najveći zagađivač Vogošće. Sada je tema aktuelna. Umjesto da 
napravimo novu kotlovnicu tamo morali smo dati 2 miliona Km samo da spasimo firmu da bi 
imali grijnu sezonu stanovnici Vogošće. Da li znate da je neko toliko pametan iz prethodnih 
Vlada toj firmi naložio da zahvata vodu sa Peračkog vrela za 1,5 i da je upušta u vodovodni 
sistem za 0,25 feninga. 6 miliona godišnje ta firma pravi duga. Dakle 7 miliona subvencija, 2 
miliona ovamo to skro 10 miliona KM koje smo platili a da nismo morali. Kada kažu 
neefikasno trošite budžet itd. VIK puno smo o tome pričali, mislim da će kolege koji će 
govoriti poslije mene biti tu puno eksplicitniji. Ja ne mogu da se ne sjetim gostovanja 
direktorice i njenog saradnika ovdje koji nisu htjeli predsjedniku i dopredsjedavajućem 
Skupštine da podnesu izvještaj šta se to radilo. Da li znate d aje postojao čovjek koji nije znao 
da razlike ponoć od podneva, i da je zbog toga umjesto da se tender zatvori u ponoć 24, on ga 
zatvorio u ponoć 23 nekog mjeseca. I da smo zbog toga građani Kantona Sarajevo platili 105. 
000 eura kazne jer taj kredit nije mogao biti realizovan a mi jedva spasili 25 miliona koje su 
prethodne Vlade uspjele da obezbijede za ono što nam je svima trn u oku,a to je 
rekonstrukcija vodovodne i kanalizacione mreže. I onda govore kao mi smo, tu nema politike. 
Ili znaš raditi posao ili ne znaš. Nakon njih je došao čovjek koji je to zna i taj proces je 
nezaustavljivo krenuo naprijed. Trenutno se rekonstruišu tri velike pumpne stanice,  Bačevo, 
Alipšain most i Centar. I 16.02. se zatvara tender kojim kreće velika rekonstrukcija 
vodovodne i kanalizacione mreže u gradu Sarajevo. Ove godine, zaboravimo to često i dobro 
je da je tako. Kiše skoro da i nije bilo, ni jedan dan ni jedan sat nismo imali redukcije. To je 
zasluga tih vrijednih ljudi gore koji rade. Što se tiče firme Park, zajedno smo sa kolegama iz 
DF-a bili bitke gore. Znali smo u šta smo ušli. A  onda kada smo vidjeli razmjere katastrofe i 
kratera koji smo tamo zatekli za glavu smo se hvatali. Zajedno sa kolegama iz DF-a. Tu su 
kolega Milavica je tu. Čim se pojavio problem tužbi građana svi smo sjeli našli smo novac, 
1,3 miliona KM platili ljudima ono što su dobili na sudu i otkočili procese u toj firmi. Onda 
smo saznali za novih 8 miliona koje neko ko je vodio, a znamo ko je vodio prije nas te firme, 
napravio ne plaćajući porez ovoj državi. Spremni smo i to platiti. Samo mi nije jasno da li 
ljudi koji danas odlučuju o tome posebno kolege iz DF-a znaju kome vraćaju tu firmu ponovo 
u ruke. Nadam se da znaju. Privodim kraju, ono što mi je posebno bitno, upalili smo. Da, 
moram još naglasiti jer smo u medijima bili optuženi da nenamjenski trošimo sredstva. Imali 
smo jako dobru saradnju sa lokalnim zajednicama. Nismo uopšte gledali ko je iu koje stranke, 
sa Ilijašem smo ostvarili odličnu saradnju, sa Centrom odakle mi dolazimo, gdje se danas 
nalazimo još bolju. Kolega Ajnadžić će to potvrditi, to nije problem. Ogromne novce mimo 
onih 4,5 miliona KM vodnih naknada smo dali. Kada mi dođe načelnik opštine Ilijaš i kaže 
treba mi ministre još 250.000 da završim vodovod, a ja imam taj novac, pa naravno da ću dati. 
Kada dođe načelnik Opštine Vogošća i kaže dajte nam 100.000 da osvijetlimo ulaz u grad, 
gdje svi živimo, a ja imam taj novac pa naravno da ću dati. Kada dođe načelnik Ajnadžić i 
kaže tri godine molim ljude iz VIK da mi poprave Kranjčevićevu ulicu oni neće. Pa ja dođem 
i kažem direktore može, naravno da može. Milion i kusur stotina hiljada KM smo tu dali. 
Onda odemo na teritoriju Opštine Ilidža tamo gdje nas ljudi zovnu. Danas ljudi u Sarajevu 
žive nemaju priključke za vodu i kanalizaciju. I ja odem i kažem pa naravno da ćete imati. A 
onda neko kaže ko je taj ministar Mandić on meni šeta po opštini. To je moja opština. To su 
moji građani. Moramo svima dovesti vodu i priključke za kanalizaciju. I na kraju, ove godine 
smo upalili Vječnu vatru i u spomen parku Vraca i na taj način poslali još jednu jaku poruku 
antifašizma i to je događaj na koji sam posebno ponosan iz dva razloga: možda zato što ja 
ideološki pripadam tom svijetu. Ali zato što i moje kolege koji možda ne dijele te ideološke 
svjetonazore kao ja, su prepoznali u tome važnu stvar i zajedno smo otišli gore i bila je 
namjera da svako onaj ko misli da treba ići gore zato što su gore neke ideologije neka ide, ali 
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isto tako otvoriti prostor onim ljudima koji gore odu kao turisti. Gore je sahranjen Vladmir 
Perić Valter, gore su sahranjeni brojni Srbi, Hrvati, Muslimani Bošnjaci, Jevreji zbog kojih mi 
danas također sjedimo ovdje, kao i oni moji saborci koji su dali život 92-95. dakle, još jednom 
hvala mojim prijateljima iz Vlade, hvala svima vama i posebno hvala građanima Kantona 
Sarajevo. Vidimo se uskoro. Idemo dalje.”  
 
Premijer Edin Forto se ponovo javio za riječ (citiramo): „Evo čuli ste šta pojedini resori, oni 
koji su odlučili da se obrate, misle o svom radu. Onome što su zatekli, način na koji su radili. 
Želim reći da i oni koji nisu se obratili danas, da su uradili veliki dio posla. Neću nabrajati 
dostignuća iz njihovih resora ali to naravno možete vidjeti u izvještajima. I zašto na ovaj 
način treba da završimo ovo izlaganje? Čuli ste od velike većine, od svih koji su se obratili, 
pominjali su ovaj tim, radili smo s ovim ljudima, bili smo ponosni da radimo s ovim ljudima. 
To je bio moj zadatak koji sam najavio, obećao i nisam obećao da ću ga ispuniti ali sam 
obećao kada smo tek imenovani, da je moj zadatak da ovu raznolikost iz šest političkih 
stranaka, u Vladi pet, ali kod vas iz šest, da napravimo takvu atmosferu gdje ljudi žele da 
rade. Ja ću vam samo reći jednu stvar. U konsultacijama sa bivšim premijerom Konakovićem, 
tadašnjim predsjedavajućim, on meni daje savjete ja dolazim u ovu funkciju, i kaže mi ti imaš 
moć na sljedeći način: dobiješ dnevni red za sjednici i križaš šta ti se sviđa, šta ti se ne sviđa. I 
na taj način tjeraš ljude da rade. Ako neće nešto da naprave što ti želiš, možeš im skinuti ono 
što je njima bitno. I to je bila stvarna moja poluga koju sam ja mogao koristiti. Nikada je 
nisam iskoristio jer sam osjetio da je ovo novi momenat u kojem sa takvom raznolikom 
strukturom u Vladi ako bih to potegnuo vrlo brzo bi imali tri četiri grupe koje rade neovisno 
jedni od drugih. Iako mi je predsjedavajući tadašnji dao savjet, ustvari jedine moje moći, što 
mi Poslovnik i Zakon daju, ja to nisam koristio. I zbog toga čujete ove pozive na zajednički 
rad. Izgradnja konsenzusa nije samo nešto što je bilo ključno za rad ove Vlade, konsenzus je 
bitan u našem nastavku političkog djelovanja. Konsenzus je bitan u djelovanju bilo koje 
buduće Vlade Kantona Sarajevo a svi koji znaju i vjeruju u specifičnost naše države bez 
konsenzusa ova država neće ni ići naprijed. Zbog toga je poluga koju koristite da nekog 
motivišete da nešto dobro napravi, uvijek dugoročno jača, nego poluga u  kojoj kažete ako vi 
meni ne uradite ovo ja vama neću uraditi ovo. Mislio sam govoriti još nekoliko stvari ali ću 
značajno skratiti svoje izlaganje, mislim da su članovi Vlade prenijeli su vam način našeg 
rada, prenijeli su vam sve ono što smo za ovo kratko vrijeme pokrenuli neke stvari i završili. 
Ovih dana se spominje često istraživanje. Nevjerovatno je da u jednom demokratskom 
društvu, evo već u susjednoj Hrvatskoj ili u susjednoj Srbiji imate mjesečna istraživanja 
javnog mijenja gdje ljudi otvoreno govore i navikli su na to, podržavam ovu stranku, 
podržavam ovog lidera, najpopularniji,najnepopularniji, kada bi sutra bili izbori glasali bi za 
te i te. Kod nas to ne postoji. Ta istraživanja jesu skupa ali nisu toliko skupa da ne možemo 
javnosti predočiti šta građani misle o Vladi koja ih vodi. Ja se iskreno nadam da će u 
budućnosti, iz bilo kojih izvora, ova istraživanja je platila Međunarodna zajednica. Mi nismo 
mogli to finansirati jer bi se pogrešno protumačilo. I namjerno nismo iz stih istraživanja 
izvadili ovo šta ljudi misle za koga bi glasali i šta bi. Ali ono što vam moramo prenijeti iz tih 
istraživanja. 68% ljudi misli da  je ova Vlada dobro radila. Ogromna je podrška i trend od 
istog takvog istraživanja iz sedmog mjeseca i sada iz ovog januara, jasno i nedvosmisleno 
ljudi građani Kantona daleko veći broj nego što podržava stranke koje sjede u ovoj Vladi. 
Znači čak i oni ljudi koji nisu iz naših političkih opcija, misle da smo radili. A velika većina 
od njih da smo dobro radili. Ovakav trend i ovakva podrška jednoj Vladi je novost na 
političkoj sceni. A znate zašto? Zato što smo i mi kao projekat bili novost. Iz razloga koje sam 
naveo u svom uvodu, zbog procesa na koji način smo imenovani, zbog programa koji smo 
javno prezentirali i zbog pridržavanja tog programa. Ono što je ministar Garibija odlično 
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rekao, kako smo osjetimo određenu poniznost zbog ogromne podrške građana. Svjesni smo 
mi da je ovo samo jedan momenat kao jedna politička novost građani, mi znamo da javnost 
zaboravlja. Mi znamo da za šest mjeseci možda neće biti ovog entuzijazma koko našeg rada, 
ali ono što je bitno je ono što ću vam reći, naša reakcija na upite i potrebe građana je ono što 
ustvari mijenja politički diskurs i ono što bih volio da svaka buduća politička opcija preuzme 
kao model, a to je pitali smo građane šta vam je bitno rekli su javni prijevoz. Mi u budžet 
ugradili javni prijevoz. Znači to su najosnovnije stvari. Tako rade ljudi koji misle da će vrlo 
brzo doći pred te građane i polagati račune. Dobro bi bilo da se ta praksa nastavi bez obzira ko 
je u pitanju. Pitate građane na reprezentativnom uzorku u skladu sa strukom, bez ikakvih 
pretjerivanja, bez ikakvog odlaska u korist nečega što bi nama odgovaralo. Nismo mi rekli 
dajte namjestite da to bude nešto, pa da se mi za to borimo. Jednostavno ljudi rekli  javni 
prijevoz, čistoća. I onda sve ove druge stvari. Jedno takvo istraživanje je uradila 
Međunarodna zajednica, nevezano konkretno za ovu Vladu. I ovo je vezano za teret javne 
podršku koju je ministar Garibija pomenuo, koju smo svi mi osjetili. Imate odgovornost kada 
vam dođe neko je dobro situiran i radi dobar posao i kaže ako vi odete odosmo i mi. U smislu 
da će se odseliti. Teško je raditi u takvim uslovima. Ja se iskreno nadam da u slučaju da se 
imenuje nova Vlada da se neće desiti da će ljudi početi jednostavno pratiti i novu Vladu kao 
što su pratili nas i zahtijevati stvari koje su im bitne. Bez obzira. Ali istraživanje koje je 
sprovedeno, nevezano za nas, koje je bilo na daleko širem uzorku u BIH, zašto ljudi odlaze iz 
BIH? I možda će se neki iznenaditi. Ljudi ne odlaze zato što nemaju posla. Ljudi ne odlaze 
zato što su siromašni. Bar oni tako ne kažu. Ljudi odlaze, prvi razlog kvalitet života tj javne 
usluge. Kantonalna nadležnost. Ponavljam kvalitet života, javne usluge, kantonalna 
nadležnost. Je li čisto ispred kuće. Kada bilo ko od nas ide vani, a svi putuju, velika većina 
građana putuje i voze se kroz Njemačku, čista cesta, sve uredno, ljudi stoje na pješakom 
prelazu. To je ono što ljude vuče da idu vani jer kažu ovdje sve funkcioniše. Kod nas ne 
funkcioniše. Imam gomilu smeća ispred ulice. Čišćenje smeća je paradigma našeg cijelog 
društva. Povećanje usluga, kvaliteta usluga. Zbog toga ljudi odlaze.  Broj dva zašto ljudi 
odlaze. Korupcija. Imali smo veliki broj konkursa koje smo reklamirali. Ne javi se dovoljan 
broj ljudi, ljudi ne vjeruju da će dobiti posao jer je u državnoj firmi jer je u nekom 
Ministarstvu. Ne vjeruju da će dobiti posao, ne prijavljuju se. To je strašni problem koji svi 
mi imamo zadatak da izmijenimo i da ga riješimo. Kada to riješimo, i kada ljudi povrate nadu 
u sistem, kada ljudi osjete da su javne usluge u porastu, da je javni prijevoz u porastu, da je 
zrak čišći, da su ulice čišće, kada ljudi osjete da se mogu prijaviti za neki posao, i bez da 
ikome posebno plaćaju ili da ga vuku za rukav da imaju šansu, ili jednostavno da vam citiram 
jednog radnika Grasa koji je poslao poruku dok se ova rasprava dešava. Kaže: ”Vratili ste 
nam nadu da možemo živjeti od svoga rada”. Isplatili smo im 14 plata u 12 mjeseci. Odakle? 
Pa iz budžeta. Znači ima para u budžetu moramo ih samo upotrijebiti prema građanima i onda 
dobijete rezultat koji mi trenutno imamo, koji je nezabilježen u BIH, rijetko zabilježen u 
regiji. Da imate podršku jer ste se obratili onima koji vas podržavaju. Vrlo jednostavno. Jedan 
od ministara, sada završavam, jedan od ministara je rekao prije nekoliko danas evo 
raspravljali smo kako će ići ovaj politički proces, drago mi je kao što ministrica Brčić rekla da 
smo se vratili u zakonske okvire, da ovo sve radimo civilizacijski prihvatljivo, kaže puno si 
toga obećao u Ekspozeu. Neke stvari smo završili u prvoj godini, neke smo počeli, u nekim  
nismo bili toliko uspješni koliko smo očekivali, ali ono što smo obećali i što sam ja u 
Ekspozeu iznio u ime cijele Vlade, što je bili najteže za ispuniti, to je ustvari vraćanje nade 
građanima da se može živjeti bolje. Vraćanjem te nade, a mi sada imamo vrlo jasne signale da 
smo to uspjeli, manje ljudi će ići vani a neki će se možda i vratiti. Zadatak svih Vlada budućih 
bilo da radi o ovakvom sastavu ili nekom novom sastavu je da ovu nadu ne ugase. Na tak 
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način ćemo zaustaviti egzodusa jer ljudi traže uređeno društvo. I traže pravu šansu. Ja neću 
reći zbogom, ja ću reći vidimo se. Hvala.” 
 
Predsjedavajuća Danijela Kristić je informisala da je predložena pauza za ručak pa je pozvala 
zastupnike i zastupnice da se izjasne. Pauza je usvojena i trajat će do 13,45 sati.  
 
NASTAVAK NAKON PAUZE 
 
Nakon pauze predsjedavajuća je pozvala zastupnike i zastupnice da se prijave za pitanja i 
diskusiju. U raspravi po prijedlogu za glasanje nepovjerenju Vladi učestvovali su sljedeći 
zastupnici i zastupnice:   Damir Nikšić, Danijela Kristić,  Vildana Bešlija,  Igor Stojanović,  
Neira Dizdarević,  Segmedina Srna Bajramović,  Elvedin Okerić,  Samir Suljević, Vibor 
Handžić,   Amra Junuzović-Kaljić,  Jasna Duraković, Vedran Jakupović, Elmedin Konaković 
i Arijana Memić. 
 
Zastupnik Mahir Dević je ispred Kluba zastupnika SDA zatražio pauzu u trajanju od 10 
minuta nakon iscrpljene liste prijavljenih diskutanata.  
 
NASTAVAK NAKON PAUZE 
 
NAKON PAUZE PREDSJEDAVAJUĆA DANIJELA KRISTI Ć POZVALA 
ZASTUPNICE I ZASTUPNIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O   PRIJEDLOGU  
ZA GLASANJE O NEPOVJERENJU VLADI KANTONA . 
 
ZASTUPNICI I ZASTUPNICE SU PRISTUPILI/LE GLASANJU I  NAKON 
GLASANJA KONSTATOVANO JE DA JE SKUPŠTINA VE ĆINOM GLASOVA 
IZGLASALA NEPOVJERENJE VLADI KANTONA SARAJEVO (18 „ ZA” I 15 
„PROTIV”)  . 
 
Zastupnik Elvedin Okerić je izrazio sumnju u glasanje pa je uslijedilo pojedinačno 
izjašnjavanje koje je provela sekretarka Skupštine Almira Kulovac Šetkić: 
 

1. Aljovi ć Hamed ZA 
2. Bešlija Vildana PROTIV 
3. Bišćević-Tokić Jasmina ZA 
4. Čampara Aljoša ZA 
5. Čelik Mirza ZA 
6. Ćosović-Hajdarević Samra ZA 
7. Delalić Sabahudin ZA 
8. Dević Mahir ZA 
9. Dizdarević Neira PROTIV 
10. Duraković Jasna PROTIV 
11. Handžić Vibor PROTIV 
12. Hasagić Amra ZA 
13. Hasanović Senad ZA 
14. Hodžić Admela ZA 
15. Jakupović Vedran PROTIV 
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16. Junuzović-Kaljić Amra PROTIV 
17. Kerla Bibija ZA 
18. Konaković Elmedin PROTIV 
19. Krstić Danijela PROTIV 
20. Marić Zvonko ZA 
21. Marjanović Damir OPRAVDANO ODSUTAN 
22. Mekić Amel PROTIV 
23. Memić Arijana PROTIV 
24. Milavica Sead ZA 
25. Nikšić Damir PROTIV 
26. Okerić Elvedin PROTIV 
27. Pecikoza Fahrudin ZA 
28. Pleho Haris ZA 
29. Poturak Dževad ZA 
30. Srna- Bajramović Segmedina PROTIV 
31. Stojanović Igor PROTIV 
32. Suljević Samir PROTIV 
33. Šahman Bilsena ZA 
34. Viteškić Smiljana ZA 
35. Vreto Elvis OPRAVDANO ODSUTAN 

 
PREDSJEDAVAJUĆA DANIJELA KRISTI Ć JE KONSTATOVALA DA JE NAKON 
POJEDINAČNOG GLASANJA SKUPŠTINA VEĆINOM GLASOVA (18 „ZA” I 15 
„PROTIV”) IZGLASALA  NEPOVJERENJE VLADI KANTONA SAR AJEVO.  

 
Nakon glasanja predsjedavajuća je pozvala rukovodstvo Skupštine na sastanak u 15,00 sati, 
radi konsultacija u vezi sa izborom predsjedavajućeg Skupštine Kantona Sarajevo. S obzirom 
da je icsrpljen dnevni red današnje sjednice, predsjedavajuća Kristić je zaključila rad i 
zahvalila se na prisustvu. 

 
 
Zapisnik izradila:  
Jasminka Deliahmetović 

 

Po ovlaštenju 

              S E K R E T A R                                          P R E D S J E D A V A J U Ć A 

SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO             SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO  

  Almira Kulovac Šetkić, dipl. Pravnik                               Danijela Kristi ć 


